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„Slovenská republika je mojím domovom. 
Som síce maďarskej národnosti, ale som 

zároveň hrdým občanom Slovenskej 
republiky a záleží mi na nej. Záleží mi 

na občanoch tejto krajiny a nemôžem sa 
pozerať na to, keď ich za judášsky groš 

nezodpovední politici predávajú západným 
mocnostiam,“ hovorí poslanec NR SR 

György Gyimesi  /str. 8-10.

„Pre našu prezidentku a 
odvolanú vládu sú zjavne od 
začiatku ich funkčného obdobia 
na prvom mieste cudzie záujmy,  
či tie bruselské, alebo americké,“ 
hovorí europoslanec a šéf Hnutia 
Republika Milan Uhrík  
/str. 16-19.

Na marcovom 
valnom 

zhromaždení 
Združenia 

miest a obcí 
GA-ŠA regiónu 

neskrývali 
členovia pocity 

sklamania  
z negatívneho 
prístupu štátu  

k našim 
samosprávam   

/str. 3-4.



„Hahaha, my sa vždy tak urehoceme, keď ten nadutý minister obrany na 
Slovensku – tuším sa Jaro Naď volá, niečo zatrepe. Naposledy nás zabavil 
na tom, že vraj má modrú krv... hahaha! On má akurát modrú knižku, 
ktorú dostávali na Slovensku mrzáci alebo špekulanti, ktorí nemohli 

alebo nechceli narukovať na povinnú vojenskú službu...“

Až v Afrike sa levy zabávajú na výmysloch 
slovenského ministra obrany
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Na marcovom valnom zhromaždení Združenia miest 
a obcí GA-SA regiónu neskrývali členovia pocity 

sklamania z toho, ako štát pristupuje k samosprávam
Nielen občania, ale i obce a mestá bývajú 
súčasťou zoskupení. Starostovia aj primá-
tori vítajú vzájomnú spoluprácu, očakávajú 
od nich i pomoc pri riešení problémov aj 
šikovné tlmočenie ich požiadaviek. Zdru-
ženia by mali reprezentovať samosprávy pri 
rokovaniach s vládou SR alebo štátnymi in-
štitúciami. Celoslovensky pôsobiacim zosku-
pením je i ZMOS (Združenie miest a obcí 
Slovenska). Pod krídlami má šesťdesiat regi-
onálnych združení, z ktorých každé má svoje 
miesto pôsobenia, predsedu a členov rady, 
ktorým by mal na srdci ležať najmä rozkvet 
daného regiónu. Samosprávy v galantskom 
a šalianskom okrese sú zoskupené v ZMO 
GA-SA (Združenie miest a obcí galantsko-
-šalianskeho regiónu). Predsedom bol ešte 
donedávna Ing. František Gőgh. „My sme 
súčasťou celoslovenského združenia ZMOS, 
máme svojich delegátov, a tak je potrebné, 
aby fungovali aj v regiónoch. Združujeme 
starostov a máme právo ich delegovať do ce-
loslovenského ZMOS-u, do predstavenstva, 
komisií. Máme 39 členov a našimi hlavnými 
víziami je spolupráca,“ uviedol pre Galant-
ský a Šaliansky Žurnál Ing. František Gőgh. 
Doba covidová však azda najviac ukázala li-
mity v spolupráci medzi štátom a samosprá-
vami. Vtedy, keď najviac potrebovali pomoc, 
nikto im ju neposkytol, práve naopak, často 
suplovali štátne orgány, ktoré mali najviac 
participovať na kormidlovaní pandémie. Aj 
keď sa táto „nákazlivá“ doba, verme, že na-
dobro, skončila, problémy pretrvávajú. Dis-
komfort a sklamanie z nezáujmu boli citeľ-
né i na Valnom zhromaždení ZMO GA-SA, 
ktoré sa konalo 9. marca 2023 v Sládkovičove 
a zúčastnilo sa ho 34 členov. Na stretnutí 
predstaviteľov obcí a miest sa okrem nad-
viazania spoluprác či výmeny poznatkov 
kládol dôraz na voľby. Predseda Ing. Franti-

šek Gőgh nám pri tejto príležitosti upresnil: 
„Každé štyri roky sú voľby orgánov do Zdru-
ženia miest a obcí galantsko-šalianskeho 
regiónu. Po štyroch rokoch nasleduje voľba 
predsedu, členov rady a kontrolnej komisie.“ 
Predseda združenia privítal hostí-predsedu 
TTSK Mgr. Jozefa Viskupiča, podpredsedu 
ZMO GA-SA Mgr. Jozefa Belického, prvého 
podpredsedu TTSK Mgr. Józsefa Berényiho, 
vicežupanku Mgr. Veroniku Buc, PhD., ria-
diteľa Okresného riaditeľstva Hasičského a 
záchranného zboru v Galante plk. Ing. Zol-
tána Tánczosa, PhD., Máriu Hudákovú zo 
Slovenskej sporiteľne i prednostu Okresného 
úradu v Galante Bc. Jána Duranského. Ing. 
František Gőgh predstavil i novú tajomníč-
ku združenia Luciu Galambosovú.  Predseda 
informoval, že na konci roka 2022 sa mali 
uskutočniť v združení voľby, keďže pribudli 
i noví starostovia. Tí však práve pracovali na 
svojich rozpočtoch a nemohli sa volieb zú-
častniť, presunuli ich na tento rok. Predseda 
prítomných požiadal, aby členovia boli viac 
aktívni, najmä vtedy, ak sa naplánujú akcie, 
bolo by fajn sa ich aj zúčastniť. K uvedenému 
bodu sa vyjadrila starostka Diakoviec Ing. 
Kristína Jakócsová, ktorá uviedla, že viaceré 
obce nedostávajú pozvánky na podujatia, aj 
preto sa akcií nevedia zúčastniť. V tomto prí-
pade zrejme zlyháva vzájomná komunikácia. 
Ing. Tomáš Nemeček, podpredseda sekcie 
životného prostredia v ZMOS, počas svojho 
vystúpenia vyjadril sklamanie nad tým, ako 
štát ignoroval požiadavky na refundácie v 
rámci pandemického obdobia. Pripomenul, 
ako každodenný život občanov ovplyvnili 
nariadenia, obmedzenia a svoje si užila aj 
samospráva. „Vtedy sme museli reagovať na 
nové, museli sme si vysúkať rukávy a hasiť. 
Chceli sme podať štátu pomocnú ruku, pri-
čom spätnú väzbu od štátu sme potom ne-

mali,“ uviedol Ing. Nemeček. Prítomných 
informoval aj o Mechanicko-biologickej 
úprave (MBÚ) odpadu pred skládkovaním. 
Táto novinka má byť platná od 1. 1. 2024 
a zavedená v obecných skládkach. Staros-
ta Pustých Sadov ďalej podotkol, že sú ešte 
obce, ktoré nemajú vybudovanú kanalizáciu 
a ani peniaze na projektové dokumentácie, 
a tak v ZMOS-e riešili poskytnutie financií 
dotknutým obciam. Ing. Tomáš Nemeček 
uviedol, že sa chce uchádzať o členstvo v sek-
cii životného prostredia v ZMOS a plánuje 
zabojovať aj o predsednícky post. Chce po-
máhať posúvať záležitosti dopredu a poteší 
sa podpore členov ZMO GA-SA. Neskôr vy-
stúpil Ing. Jozef Belický, podpredseda ZMO 
GA-SA, ktorý pred štyrmi rokmi dostal dô-
veru. Zhodnotil, že obyvatelia miest aj obcí 
sa mohli spoľahnúť aj v pandemickom obdo-
bí na samosprávy. Uviedol, že je znechutený 
z veľkej ignorancie zo strany štátu, ktoré za 
roky svojho pôsobenia v samospráve nezažil. 
Chápe to ako účelové potlačovanie požia-
daviek samospráv. „ZMOS nie je partnerom 
vlády, nie je partnerom tých, ktorí rozhodujú 
o zákonoch, iba tak sa môže stať, že fungu-
júcej zložke spoločnosti neustále zasielame 
šípy, ktoré oslabujú jej schopnosť predstavo-
vať istotu pre občanov,“ uviedol Ing. Belický. 
Podpredseda vyjadril, že nemá ambíciu ďa-
lej pôsobiť v rade ZMOS a poďakoval sa za 
doterajšiu podporu. Prítomných pozdravil 
aj župan TTSK Mgr. Jozef Viskupič, ktorý 
uviedol, že sa podarilo stabilizovať finančnú 
situáciu v kraji – viacnásobne zvýšili objem 
financií pre potreby samospráv, občianskych 
združení i na verejnoprospešné aktivity. V 
TTSK plánujú vyhlasovať výzvy ohľadom 
projektov v objeme 3000 až 5000 eur z Cen-
trálneho krízového fondu. Trnavský župan 

pokračovanie na str. 4.
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informoval o rozšírení zdravotníckych slu-
žieb, zároveň ani on neskrýval rozhorčenie 
nad ignoráciou štátu, povedal: „Je poľutova-
niahodné, že ani táto vláda nedocenila samo-
správy, hoci jej výrazne pomohli pri zvládaní 
pandémie.“ Na valnom zhromaždení vystú-
pil aj prednosta Okresného úradu v Galante 
Bc. Ján Duranský, ktorý spomenul pandemic-
ké obdobie. Uviedol, že celé testovanie bolo 
zmätočné. „Ale prisľúbil som, že náklady spoje-
né s testovaním budú samosprávam uhradené 
a myslím, že boli preplatené. Úrad je otvorený 
občanom a samosprávam aj podnikateľom, 
chce byť nápomocný aj samosprávam,“ doplnil 
galantský prednosta.
Po vystúpeniach členov rady ZMO GA-SA 
a hostí nasledoval hlavný bod valného zhro-
maždenia, a to voľba členov rady a predse-
du, keďže doterajší predseda Ing. František 
Gőgh už ďalej neplánoval stáť na čele tohto 
združenia. Za členov Rady združenia boli 
zvolení: Mgr. Oliver Berecz, Mgr. J. Belický,  
Mgr. Z. Mačicová, Ing. T. Nemeček, V. Rigo, 
Mgr. I. Á. Kőrösi, Mgr. Z. Csadyová, Ing. P. 
Dobosy, Mgr. P.  Kolek, Ing. Ondrej Kurbel, 
Lajos Kovács a Ing. Gábor Krommer. Za no-
vého predsedu ZMO GA-SA členovia tohto 
združenia zvolili starostu Horných Salíb 
Ing. Pavla Dobosyho. Opýtali sme sa, ako 
vidia činnosť regionálneho združenia jeho 
členovia, starosta Trnovca nad Váhom Mgr. 
Oliver Berecz a nový primátor mesta Sereď 
Ing. Ondrej Kurbel. Hlavný predstaviteľ Tr-
novca nad Váhom bol na valnom zhromaž-
dení po druhýkrát, zatiaľ čo seredský primá-
tor zažíval premiéru. „Dojmy sú rozpačité. 
Rovnako ako z fungovania celoslovenského 
ZMOS. Žiaľ, je vidieť, že táto mimoriadne 
dôležitá organizácia pre samosprávy a tým 
pádom aj pre občanov sa stala nevýrazným 
zástupcom samospráv. Naša obec je členom 
ZMO GA-SA už roky, avšak priznám sa, až 
na pár správ za posledné štyri roky sme ani 
nevedeli, že takáto organizácia funguje. Pre-
to chcem veriť, že s novým predsedom sa 
táto situácia zmení,“ skonštatoval starosta 
Mgr. Oliver Berecz. Podľa starostu sa poci-
ty ohľadom oboch združení dajú len ťažko 
sformulovať, cíti roztrieštenosť spoločnosti 
a vidí ju aj v štruktúrach ZMOS. „Chcem 
vyjadriť presvedčenie a nádej, že po zme-
ne na pozícii predsedu regionálneho ZMO 
GA-SA sa konečne začne niečo diať,“ uvie-
dol Mgr. Oliver Berecz. Združenie sa teda 

rozrástlo. Uchádzali sa o miesto v združení 
zástupcovia Serede sami alebo reagovali na 
pozvanie? „Mesto Sereď na základe uzne-
senia Mestského zastupiteľstva požiadalo o 
členstvo v tomto regionálnom združení už 
v predchádzajúcom volebnom období. Po-
zvánku na valné zhromaždenie som však rád 
prijal,“ objasnil primátor Serede Ing. Ondrej 
Kurbel. Primátor účasť na valnom zhromaž-
dení opísal takto: „Vnímal som ho ako snahu 
niektorých kolegov, ktorí v združení fungu-
jú dlhodobejšie, o akési znovunaštartovanie 
spolupráce po dlhšom období stagnácie. Pre 
mňa to bola možnosť zoznámiť sa s ďalšími 
kolegami a radiť sa s nimi o aktuálnych prob-
lémoch aj nášho mesta.“ Čo starosta Trnovca 
nad Váhom očakáva od členstva v združení? 
„Očakávania z členstva v každej takejto or-
ganizácii sú veľké. Žiaľ, minulosť nám zatiaľ 
ukázala, že nie sú naplnené vôbec. Osobne 
by som uvítal, aby sme získavali čo najviac 
informácií k aktuálnym témam, ktoré trápia 
našich občanov, aby sme ako samospráva 
mali možnosť sa vyjadrovať k témam, ktoré 
bytostne ovplyvňujú naše fungovanie. Áno, 
viem, isto sa dopočujem, že túto možnosť 
máme. Avšak realita je úplne iná. Možnosť 
vyjadriť sa nám nikto nevzal, ale možnosť, 
aby si nás reálne vypočuli a aj na základe na-
šich požiadavok konali, už taká samozrejmá 
nie je,“ zamýšľa sa starosta. Podľa Mgr. Be-
recza by regionálne ZMO GA-SA malo pri-
pomienkovať každú vec, týkajúcu sa chodu 
samospráv. „Malo by biť na poplach, keď vi-
díme, že antisystémové kroky ohrozujú našu 
existenciu, ako napríklad v súčasnosti ceny 

energií a pod. Mali by sme informovať našich 
obyvateľov o úspechoch, ktoré sme pre nich 
dosiahli a pod. Avšak, keď sa na to pozrieme 
s odstupom, zistíme, že toto sa v skutočnos-
ti vôbec nedeje. Logika takýchto združení 
je práve v tom, že združujú ľudí rovnakého 
záujmu, v našom prípade samosprávy cez 
starostov a primátorov. Avšak na to, aby to 
reálne fungovalo a prinášalo ovocie, ktoré by 
sme si žiadali, musíme zabudnúť na vlastné 
egá, na vlastné piesočky a začať reálne spo-
lupracovať,“ pokračuje starosta Trnovca nad 
Váhom. Na druhej strane si myslí, že veľa sta-
rostov a primátorov drží spolu, spolupracujú, 
komunikujú medzi sebou a hľadajú spoloč-
né riešenia, čo je skvelé. „Na to, aby sa tento 
koncept rozšíril a zlepšil, je však potrebné 
do toho vtiahnuť čo najviac samospráv. Toto 
však je zatiaľ hudba budúcnosti, pretože sa 
nám zdá, že vedenie celoslovenského ZMOS 
akosi nereflektuje na požiadavky a potreby 
samospráv, ktoré zastupujú. Chcem veriť, že 
sa z krízovej situácie poučíme a spoluprá-
cou a otvorenou komunikáciou aj členstvá 
v takýchto združeniach budú osožnými a 
dobrými,“ dodal Mgr. Oliver Berecz. Ná-
dej, že regionálne združenie bude obciam aj 
mestám ešte viac nápomocné, vyslovil aj pri-
mátor Serede Ing. Ondrej Kurbel: „Pokiaľ sa 
podarí nastaviť aktívnejšie fungovanie ZMO 
GA-SA, verím, že členstvo prinesie jednot-
livým obciam a mestám prospech v oblasti 
informovanosti, vzdelávania zamestnancov 
jednotlivých úradov, ale aj možnej spoluprá-
ce v rámci rôznych rozvojových projektov“.

Bc. Zl. Gregorová

Mgr. Jozef Viskupič, Trnavský župan,
Mgr. Zdenka Mačicová, starostka obce Košúty

Mgr. József Berényi, Mgr. Veronika Buc, PhD., pl. Ing. Zoltán Tánczos, PhD. Mária Hudáková
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„Snažíme sa všetky záležitosti v obci riešiť priamo
a transparentne,“ tvrdí starosta Trnovca nad Váhom Mgr. Oliver Berecz.

Ambiciózny muž, ktorý svoje bohaté skúsenosti v samospráve zúroču-
je vo funkcii starostu. V Trnovci nad Váhom je ním už druhé volebné 
obdobie. Na toto povolanie sa nikdy nepozeral „ružovou optikou“, ve-
del, do čoho ide a aj napriek všetkému sa rozhodol svoje sny pretaviť 
na skutočnosť a najmä rozvíjať milovanú obec pre spokojný život oby-
vateľov.
Mgr. Oliver Berecz nastúpil nastúpil do Trnovca nad Váhom ako pred-
nosta obecného úradu v roku 2015. V tejto funkcii pôsobil dva roky, 
neskôr bol referentom pre životné prostredie, verejné obstarávanie 
a výstavbu. Počas tohto obdobia nadobudol pocit, že nie všetky veci 
fungujú, ako by mali, a chcel vlastným pričinením dopomôcť k tomu, 
aby šliapali čo najlepšie. Rozhodol sa teda, že vstúpi rovnými nohami 
do regionálnej politiky, zabojoval o post starostu a voľby v roku 2018 
úspešne vyhral.

• Čo bolo a stále je prioritou starostu Trnovca nad Váhom?
„Snažíme sa riešiť všetky záležitosti priamo, a to takým spôsobom, že 
netajíme žiadne informácie a ponúkame ich transparentne spolu s po-
slancami verejnosti. Myslím, že nie je úlohou starostu, aby veci zatajo-
val a rozhodoval, čo sa verejnosť dozvie alebo nie. To nám tu chýbalo,“ 
objasnil starosta.
Vzájomná komunikácia sa vraj stala najväčším hybným mechaniz-
mom, ktorý prispel k tomu, aby s poslancami a kolegami v úrade uká-
zali verejnosti, že sa dá aj serióznejšie pristupovať k veciam, vždy hľadať 
riešenie. „Verím, že sme to už aj dokázali, že sa dá vybudovať vzťah s 
občanmi aj na férovejšej  úrovni, myslím si, že minimálne komuniká-
cia z našej strany je lepšia, ako bola v minulosti,“ objasnil trnovecký 
starosta.

• Vo funkcii je už dlhší čas, do akej miery sa splnili jeho predstavy 
od doby, keď vyhral prvé voľby?
„Tým, že som bol prednostom, vedel som, do čoho idem. Neviem si 
predstaviť, kde  berú odvahu na túto funkciu tí, ktorí predtým nič po-

dobné nerobili,“ uviedol Mgr. Oliver Berecz, ktorý na otázku: Ak by 
ste si mohli znova vybrať, išli by ste do toho znovu, povedal: „Toto je 
veľmi ťažká otázka... reálne, neviem, či by som do toho išiel znova. Táto 
funkcia prináša veľa pozitív aj veľmi veľa negatív, od straty súkromia 
cez to, že sa dozviete o sebe veľa vecí, ktoré ste o sebe netušili. Mne to 
výrazne ovplyvnilo súkromný život, avšak rozhodol som sa, že budem 
znova kandidovať.“
Veľa ľudí vraj vidí za touto pozíciou samé výhody, nechápu, že je to 
povolanie na 24 hodín denne. Napriek tomu sa trnovecký starosta a zá-
roveň člen rady Združenia miest a obcí galantsko-šalianskeho regiónu 
(ZMO GA-SA) venuje svojim vlastným deťom aj o. z. „Keď nevládzeš, 
tak pridaj“. Okrem iného už šiesty rok združenie usporiada prekážkové 
preteky Rebel Run.

• V pracovnej oblasti je pre Mgr. Olivera Berecza najdôležitejšie 
urobiť pre komunitu, v ktorej žije, maximálne, čo je možné. Ako 
hodnotí spoluprácu s poslancami či vedúcimi inštitúcií v Trnovci 
nad Váhom? 
„Nemôžem vytknúť vôbec nič, spolupráca s poslancami je veľmi dobrá. 
V jednom prípade sa však stretávame s úsmevnými postupmi. Nepo-
chopiteľné je, ak niekto kritizuje aj to, čo sám zaviedol a snaží sa byť 
apriori proti všetkému bez jasného vysvetlenia,“ priblížil terajší sta-
rosta, ktorý oceňuje, že si s poslancami vedia povedať veci na rovinu, 
aj keď sa nedá vždy a s každým súhlasiť. Zdôrazňuje, že sa držia kon-
štruktívnej debaty, ktorá nikdy neústi do útokov. Každý si povie názor 
a potom spoločne hľadajú prieniky a kompromisy. Podľa Mgr. Olivera 
Berecza im v trnoveckej samospráve ide najmä o vzájomnú diskusiu 
a komunikáciu na čo najlepšej úrovni. „Takisto s riaditeľmi inštitúcií, 
ako aj predsedami miestnych organizácií spolupracujeme bez problé-
mov, ochotne prijímame rôzne názory a sme pripravení o nich hovoriť. 
Máme veľmi dobrú spoluprácu aj s prednostom Okresného úradu v 
Šali i s predstaviteľmi mesta Šaľa,“ skonštatoval starosta.
Iná situácia ale panuje medzi samosprávami a štátom. Podľa staros-
tu Trnovca nad Váhom sa samosprávy stali vazalmi vlády – suplujú a 
realizujú to, čomu sa má venovať štát. „Najviac sa nedostatočná čin-
nosť štátu ukázala počas celoplošného testovania. U nás bola čakacia 
doba do 10 minút, cez víkend sme otestovali 2000 ľudí, chodili k nám 
aj obyvatelia Bratislavy. Ja ako vyštudovaný zdravotník som strávil šesť 
víkendov testovaním, môžem potvrdiť, že sme urobili pre našich obča-
nov maximum,“ reagoval starosta.
Po skončení pandémie nasledoval hlboký výdych, avšak pre zmenu 
sa začala vojna na Ukrajine. A aj Trnovec nad Váhom sa stal útočis-
kom pre utečencov, ktorým vybudovali ubytovanie v kultúrnom dome. 
Starostu aj obyvateľov však nemilo prekvapil fakt, že namiesto štátom 
sľubovaných štrnástich dní strávili v obci občania Ukrajiny viac ako 
mesiac. Aj s touto situáciou si však dokázali poradiť a utečenci ich obec 
opustili.

• A ako vlastne vníma hlavný predstaviteľ Trnovca nad Váhom svoju 
obec? 
„Iste každý starosta o tej svojej obci povie, že všetko je v nej super :). 
Poviem len o jednej veci, ktorú by som zmenil. Ide o to, že obyvatelia 
obce pociťujú historickú krivdu. Trnovec nad Váhom bol kedysi síd-
lom okresu, potom však prišlo k vymazaniu historického povedomia 
obce. Takže my ho chceme opäť pozdvihnúť, a tak reštaurujeme prí-
cestné kríže, sochy, budujeme náučný chodník. Postavili sme pomník 
generálovi Golianovi, o ktorom dnes už veľa ľudí ani nevie, kto tento 
človek bol a aké mal zásluhy,“ vyratúva Mgr. Oliver Berecz. Starosta 
vyzdvihol, že ich obec má čo ponúknuť, spomenul krásnu prírodu pri 
Váhu, rybník v strede obce i to, ako veľmi a s láskou sa v obci starajú o 
množstvo zelene. Nezabudol spomenúť, že turisti či návštevníci obce 
by iste mali navštíviť aj nemenej zaujímavú strelnicu na zbrane a luky.

• Samospráve sa doteraz podarilo zrealizovať dosť veľa projektov. 

pokračovanie na str. 6.
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spoločností, štátnych inštitúcií, škôl, samospráv a osobností regiónu

„Dokončili sme, čo bolo nutné dotiahnuť, a to od nákupu techniky pre 
zamestnancov obce cez opravy chodníkov a ciest, opravy kanalizácie, 
zavedenie sms rozhlasu i mobilnej aplikácie. Podarilo sa nám vylepšiť 
miestny rozhlas, nainštalovali sme i dve interaktívne informačné ta-
bule. Zrekonštruovali sme hasičskú zbrojnicu i biochemickú učebňu a 
rozšírili priestory materskej školy. V obci sa podarilo pred rokmi na-
štartovať DHZ, jej členovia fungujú vynikajúco a sú nápomocní obci a 
občanom pri každej príležitosti.“

• Aj tejto obci narobili zvýšené ceny energií škrty cez rozpočet. 
„Tie spolu s nárastom cien materiálov maria snahy o realizáciu veľkých 
projektov. Nemíňame, šetríme, na čom sa dá, aj tak je však v tejto dobe 
rozvíjať obec veľmi ťažké. Napriek tomu sme v apríli 2023 podali pro-
jekt o dotáciu na podporu športu,“ zdôveril sa starosta Trnovca nad 
Váhom a prekvapil atraktívnou novinkou: „Chceme viesť deti k športu, 
našou snahou je v areáli školy vybudovať zónu, ktorej súčasťou bude 
korčuliarsky ovál, bežecká tartanová dráha, doskočisko a seniorom by 
slúžilo petangové ihrisko. Keby sa nám túto zónu podarilo postaviť, 
našu školu pretransformujeme na športovú.“ Už teraz majú predstavi-
telia obce dohodnutú výučbu kolieskového korčuľovania s odbornými 

trénermi, priamo v škole majú k dispozícii aj trénera na výučbu atleti-
ky. „Zároveň máme od Zväzu slovenského kolieskového korčuľovania 
prísľub, že by u nás v budúcnosti prebiehali tréningy i preteky. Ak by 
sa nám to podarilo, boli by sme jediní na Slovensku. Dúfam, že nám to 
vyjde, 30 % nákladov zafinancuje obec, pričom z tejto čiastky chceme 
minimálne polovičku získať sponzorsky,“ uviedol Mgr. Oliver Berecz.
Starosta Trnovca nad Váhom tvrdí, že o ciele nie je núdza, avšak, ten 
najväčší je prežiť toto ťažké obdobie. V každom prípade by chceli na 
obecné budovy nainštalovať fotovoltické panely a prispieť tak k znižo-
vaniu ich energetickej náročnosti. Okrem toho „rozbiehame projek-
tovú dokumentáciu na kompletnú opravu kultúrneho domu. V pre-
došlom období som predstavil dlhodobé ciele obce a medzi ne patrí i 
snaha presťahovať úrad do budovy fary a z úradu vytvoriť polyfunkčný 
objekt s lekármi, lekárňou i administratívou. Našim seniorom by sme 
za ním vybudovali bytový dom. Veľkou výhodou bude, že senior by 
býval vo svojom súkromí a zároveň by mal všetky potrebné služby po 
ruke,“ objasnil starosta, ktorý verí, že plány sa im postupne podarí zre-
alizovať a ich obec bude ešte viac prekvitať.

Bc. Zlatica Gregorová

N A J L E P Š Í  S P Ô S O B ,  A K O  S I  U Ž I Ť
T E R A S U  B E Z  Š K O D L I V É H O  

U V  Ž I A R E N I A !
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0940 642 246
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NAJ agro dievča 2023 je zo SOŠ chovu koní a služieb v Šali

Po 3-ročnej prestávke sa dejiskom súťaže o NAJ agro dievča a NAJ agro chlapca, ktorá pred-
stavuje najmladšiu generáciu budúcich poľnohospodárov z celého Slovenska, stala 25. 4. 
2023 aula Slovenskej poľnohospodárskej univerzity v Nitre. Do súťaže sa zapojilo 47 žiakov 
z 15 stredných škôl s poľnohospodárskym zameraním z celého Slovenska. Spomedzi nich 
vybrala 6-členná porota pod vedením Jána Škorňu NAJ agro dievča a NAJ agro chlapca. 
NAJ agro dievčaťom 2023 sa stala žiačka 3. ročníka študijného odboru agropodnikanie 
– chov koní a jazdectvo Kristína Pšenáková zo SOŠ chovu koní a služieb v Šali. NAJ agro 
chlapcom 2023 sa stal Alan Jiří Volařík zo SOŠ vinársko-ovocinárskej v Modre. V súťaži 
našu školu reprezentovali aj Veronika Oravcová a Andrej Ján Takáč, obidvaja sú žiakmi štu-
dijného odboru agropodnikanie – chov koní a jazdectvo. Všetkým ďakujeme za reprezen-
táciu školy a Kristínke Pšenákovej srdečne blahoželáme! Súčasťou podujatia bola návšteva 
Výskumného centra SPU v Nitre AgroBioTech, kde boli súťažiacim žiakom odprezentované 
informácie o možnostiach štúdia na univerzite a mali aj možnosť navštíviť  laboratóriá uni-
verzity.

SOŠ chovu koní a služieb Šaľa

•  60 parkovacích miest

•  4 nabíjacie miesta pre elektromobily

•  tovary od slovenských

    a regionálnych dodávateľov

• vyše 10 000
    tovarových položiek

•1180 m2

   predajnej plochy 

NAJVÄČŠIA PRÉMIOVÁ PREDAJŇA

COOP JEDNOTA V ŠALI!

parkovacích miest

nabíjacie miesta pre elektromobily

tovary od slovenských

    a regionálnych dodávateľov

10 000
    tovarových položiek

1180 m2

   predajnej plochy 

NAJVÄČŠIA PRÉMIOVÁ PREDAJŇA

COOP JEDNOTA V ŠALI!

 elektromobily

    a regionálnych dodávateľov

COOP JEDNOTA V ŠALI!
NAJVÄČŠIA PRÉMIOVÁ PREDAJŇAOLYMPIA
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„Záleží mi na občanoch tejto krajiny a nemôžem sa 
pozerať na to, keď Slovensko za judášsky groš predávajú 

nezodpovední slovenskí politici západným mocnostiam,“ 
hovorí nezaradený poslanec Národnej rady SR György Gyimesi.

György Gyimesi sa narodil v Kráľovskom Chlmci, kde prakticky prežil celý svoj život. Vysokoškol-
ské štúdium na Fakulte verejnej správy ukončil dizertačnou skúškou, kde sa zaoberal najmä práva-
mi národnostných menšín a územnou samosprávou. V rokoch 2008 až 2016 pôsobil ako prednosta 
Mestského úradu vo Veľkých Kapušanoch, kde tvoril komunálnu politiku. V roku 2020 bol zvolený 
na kandidátke hnutia OĽANO za poslanca Národnej rady Slovenskej republiky a po odchode z 
tejto strany pôsobí teraz ako nezaradený poslanec. V rozhovore prezradil, prečo odišiel z hnutia 
OĽANO, čo pre neho Slovensko znamená a aj to, ako hodnotí súčasnú politickú scénu.

• Prečo ste sa rozhodli kandidovať v roku 
2020 do NR SR? Aká bola motivácia a vo-
lebný program? 

- Ja som sa politike venoval odmalička, len 
som nikdy nedostal príležitosť, aby som mo-
hol kandidovať. Keď ma potom v septembri 
2019 oslovilo hnutie OĽANO, súhlasil som a 
na kandidátke som dostal 49. miesto. V pod-
state to, čomu som sa venoval teoreticky celý 
život, čiže právam národnostných menšín a 
územnej samospráve, tak tomu som sa veno-
val v parlamente celý čas.

• Priame stretnutie s vrcholovou sloven-
skou politickou realitou určite zaskočí kaž-
dého bežného smrteľníka. Ako sa to preja-
vilo u Vás? Ako sa vyvíjali a menili ľudské 
charaktery kolegov, poslancov okolo Vás, 
vzťahy medzi poslancami, úcta a slušnosť? 
Boli ste alebo ste prekvapený z toho, ako sa 
mnohí „vyfarbili“? 

- Celkom určite áno... Možno odtiaľ pochá-
dza aj taký určitý prívlastok, ktorí mi nale-
pili liberálne médiá, že som konfliktný. Ja 
vôbec konfliktný nie som, ostal som presne 
taký istý, ako som bol celý čas, len sa zme-
nili okolnosti a hodnoty ľudí, s ktorými som 
kandidoval. A najmä pod vplyvom okolností, 
ako bola vojna na Ukrajine, zdražovanie, in-
flácia, som zistil, že pre mnohých z nich nie 
sú na prvom mieste záujmy občanov Sloven-
skej republiky a ich voličov, ale záujmy sve-
tových veľmocí, Bruselu, Washingtonu, a tie 
prevažujú nad záujmami vlastných občanov. 
Práve toto bola vec, s ktorou som sa nedo-
kázal zmieriť, a preto som odišiel z hnutia 
OĽANO. 

• Vašu politickú prácu veľmi ovplyvnili 
nečakané udalosti, najmä Covid-19, ktorý 
nielen u nás, ale aj vo svete veľmi rôznoro-
do ovplyvnili medziľudské vzťahy, a to aj 
v tom negatívnom zmysle slova. Ľudia sa 
začali deliť na očkovaných, neočkovaných, 

za ruské vakcíny, za čínske, americké atď. 
Doslova sa rozbíjali aj vzťahy v rodinách, 
medzi štátmi... Európa razantne odmieta-
la Sputnik z Ruskej federácie, ale vtedajší 
predseda vlády Matovič aj s Vašou podpo-
rou a kontaktmi na Maďarsko a ministra 
zahraničných vecí Maďarska ste spoločne 
vybavili dovoz tejto vakcíny v počte 2 mi-
lióny kusov na Slovensko..., čo vyvolalo ob-
rovskú nevôľu slovenských prozápadných a 
proamerických politikov (Naďa, Korčoka, 
Valáška, prezidentky atď.). Mnohí občania 
sa tomu veľmi potešili, ale ich názory ne-
boli brané našou vládou do úvahy. Minis-
ter zahraničných vecí Korčok vyzeral vtedy 
na tlačovke, že každú chvíľu odpadne... Čo 
také strašné sa vlastne udialo? Lebo musím 
aj ako žurnalista a človek povedať, že bež-
ní ľudia v regiónoch Slovenska tento krok 
vítali naozaj pozitívne, keďže o Sputnik 
bol veľký záujem, ale práve z rôznych ge-
opolitických dôvodov sa vedenie štátu na 
Slovensku postavilo k tejto vakcíne nepo-
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chopiteľne odmietavo až s odporom. Ako 
si Vy spomínate na túto situáciu aj postoje 
vlády a politikov k Vašej iniciatíve a ako ju 
s odstupom času hodnotíte? 

- Hodnotí ju história, pretože vakcína Sput-
nik bola jedinou vakcínou, ktorá nestála 
štátny rozpočet prakticky nič, a to z dôvodu, 
že približne 40-tisíc kusov sa vyočkovalo 
spoločne v dvoch dávkach, a 160-tisíc ku-
sov odkúpila Ruská federácia späť. Toto ale 
nemôžeme povedať o západných vakcínach, 
ktoré sme museli kúpiť. Niektoré, čo sa ne-
vyočkovali, sme akoby „vyliali do Dunaja“, 
čiže Slovenská republika prišla o mnoho 
miliónov eur. To je však len finančná stránka 
veci. Tá druhá stránka je to, že občania túto 
vakcínu chceli, verili jej. Veď v podstate Sput-
nikom sa očkovalo vo viac ako 70 krajinách 
a bolo preukázané, že má najmenej vedľaj-
ších účinkov. Avšak naše liberálne elity len 
preto, aby vyhoveli USA a záujmom Bruselu, 
pokiaľ sa jednalo o západné vakcíny, urobili 
z lieku geopolitickú zbraň, ktorá nakoniec 
stála Igora Matoviča kreslo premiéra. Toto 
bolo prvýkrát, keď niektorí členovia vlády 
išli vyslovene proti svojim občanom, resp. 
proti vôli svojich občanov, a dovŕšili to napr. 
odovzdaním migov, s ktorými nesúhlasilo 
vyše 70 % občanov, a oni to napriek tomu 
protiústavne urobili. Vláda v mnohých ve-
ciach nezastupuje záujmy občanov, nekoná 
v ich prospech, ale koná v prospech globál-
nych mocností, ktorým sa vtiera niekedy až 
nechutným spôsobom.

• Následne sa zhoršili vzťahy medzi naším 
ministerstvom zahr. vecí a maďarskou dip-
lomaciou, ale celkovo vzťahy medzi Slo-
venskom a Maďarskom ochladli. A cítiť 
to akoby dodnes. Je to zrejme aj preto, že 
ministerský predseda Orbán v Maďarsku 
razí iný štýl zahr. politiky ako Slovensko. 
Maďarsko sa správa suverénne a má vlast-
né názory na vývoj aj smerovanie štátu na 
zahr. obchod aj na vzťahy so štátmi. Sloven-
sko vystupuje ako akási kolónia – „vazalský 
štát“, ktorému EÚ a USA stále niečo diktujú 
a prikazujú, a naši vrcholoví predstavitelia 
v predklone poslúchajú a vykonávajú prí-
kazy iných štátov do bodky, avšak na úkor 
vlastných občanov. O to viac rezonuje Vaše 
vystupovanie a Vaše poslanecké názory, 
keď hovoríte v reláciách a diskusiách a ako 
občan SR s maďarskou národnosťou háji-
te slovenské záujmy ako politik viac ako 
slovenská vláda či prezidentka. A to aj za 
cenu, že Vás označujú za kontroverzného, 
že sa dokonca spájate s extrémistami atď. 
Čo hovoríte na tieto kritiky, ako hodnotíte 
svoju prácu v oblasti obhajoby Slovenska? 
A čo pre Vás Slovensko znamená? 

- Slovenská republika je mojím domovom. 
Som síce maďarskej národnosti, žijúci na 
Slovensku, ale som zároveň hrdým občanom 
Slovenskej republiky a záleží mi na nej. Zále-
ží mi na občanoch tejto krajiny a nemôžem 
sa pozerať na to, keď ich za judášsky groš 
nezodpovední politici predávajú západným 

mocnostiam. V tomto smere mi kritika libe-
rálnych médií vyslovene lichotí, pretože ma 
ubezpečujú v tom, že niečo robím skutočne 
dobre, keď ma kritizujú, a keďže oni nie sú na 
strane občanov a ja áno, tak je celkom zjavné, 
že toto musí pozitívne vnímať každý jeden 
človek, ktorému záleží na tom, aby sme aj 
desiatky rokov ostali na Slovensku Slovákmi, 
Maďarmi, Rómami alebo Rusínmi. Globali-
zácia je totiž veľmi mocná a aj tlak na to, aby 
sme sa vzdali našich kresťanských tradícií a 
hodnôt, je obrovský. Veľmi krásne to vidno 
na tom, že strany ako SMER a Republika 
rastú, kým strany súčasnej vládnej koalície 
nedosahujú dokopy možno ani 15 %.

• Vzťahy medzi ľuďmi a štátmi sa ešte viac 
zhoršili konfliktom medzi Ruskou federá-
ciou a Ukrajinou, kde naši vládni predsta-
vitelia a prezidentský palác robia aj prácu 
nad čiaru možností nášho rozpočtu. Je 
pekná vec, že pomáhame, lebo pomáhať 
treba. Ale nemalo by to byť na úkor po-
moci a starostlivosti o vlastných občanov. 
Tisícky rodín sa dostávajú do existenčnej 
núdze, seniori žijú v biede, akú za 30 rokov 
nepoznali. Súhlasíte so mnou alebo máte 
na tento problém iný názor? 

- Absolútne súhlasím. Pred dvoma týždňa-
mi som v jednej diskusnej relácii povedal, že 
táto vláda sa stará o Ukrajincov a Ukrajinu 
viac ako o vlastných občanov, čo je celkom 
prirodzené, pretože Eduarda Hegera a jeho 
vládu berú vážne už len na Ukrajine. Na dô-
važok zneužívajú aj svoju moc a svoje funk-
cie, keď chodia vládnym špeciálom na mítin-
gy s občanmi, na ktoré príde dokopy 30 ľudí, 
keď využívajú vládne bavoráky na to, aby 
túto svoju proatlantickú politiku nejakým 
spôsobom skúšali predať. Toto je veľmi jasný 
znak toho, že ľudia odmietajú byť vazalmi. 
Odmietajú byť tými, ktorí odčítavajú z pier 
USA a Bruselu. Chcú vidieť suverénnu po-
litiku, zameranú na vlastného občana, chcú 
vidieť spojené, silné Slovensko, silný národný 
štát v rámci EÚ. Ak je teda niekto kritický k 
postojom Viktora Orbána, tak to robí prá-
ve preto, lebo Maďari ukazujú cestu, ako sa 
dá fungovať v EÚ, tak, že nás nepovažujú za 
servilných pajácov, ale za silného partnera, 
s ktorým treba vyjednávať a ktorého názor 
zaváži. 

• Ste chlap – tak otázka aj v tomto poníma-
ní. Ako hodnotíte bezpečnosť našej kra-
jiny? Vzhľadom na totálne vyprázdnenie 
našich vojenských skladov, obrovské dary 
nášho štátu, čo sa týka vojenskej techniky 
na Ukrajinu, pričom našu krajinu chránia 
cudzie štáty a sľubovaná vojenská technika 
na Slovensko ešte ani nedorazila, Naď, čo 
povie, to je väčšinou klamstvo alebo polo-
pravda – len aby sa zapáčil vedeniu USA a 
mnohým západným vojnovým štváčom. Je 
pravda, že štáty EÚ pomáhajú Ukrajine, ale 
je to vo forme úverov, kým naše malé a ťaž-
ko skúšané Slovensko dáva väčšinu vojen-
skej techniky darom. Nám potom chýbajú 
peniaze na zdravotníctvo, domovy soc. sta-

rostlivosti sa topia v nedostatku financií, 
nevieme podporiť seniorov v ťažkej ekono-
mickej situácii atď. Je Slovensko stavané na 
takúto pomoc, keď trpia vlastní občania? 
Nebolo by už načase začať reálne a zod-
povedne pristupovať k míňaniu štátnych 
financií a rôznych podpôr pre cudzích? 

- Sme jediný štát na svete, ktorý sa zbavil 
obrany vzdušného priestoru vlastnej kraji-
ny, keďže sme darovali systém S-300 a všet-
ky naše stíhačky a nemáme pod vlastným 
velením protivzdušnú obranu. Veľmi dobre 
si spomínate na to, keď sa tu bili do pŕs, aké 
sme získali vynikajúce patrioty za náš sys-
tém S-300, a dnes na Slovensku nie je ani 
jeden. Spomínate si na to, ako sa bili do pŕs, 
že tie stíhačky migy sú kopa šrotu a my ich 
vôbec nepotrebujeme, a dva dni po tom, čo 
sa darovali, odleteli na Ukrajinu. Takže v 
tomto smere sme skutočne svetovou raritou 
a svetovou výnimkou. Zároveň však musím 
spomenúť aj ten ďalší protivzdušný systém, 
ktorý sme tiež darovali. A čo sme zaň získali? 
Získali sme jeden hrdzavý tank z Nemecka a 
helikoptéry zhruba za 200 alebo 300 milió-
nov eur, ktoré musíme kúpiť, ale ich nepo-
trebujeme, s ktorými nikto v rámci armády 
SR nepočítal a ktoré sú pre SR nevyužiteľné. 
Toto všetko spôsobuje to, že vláda má histo-
ricky najnižšiu úroveň dôveryhodnosti. A ja 
som zvedavý ešte na ďalšiu vec. Pri darovaní 
migov minister obrany Naď hovoril o tom, 
že dostaneme pomoc približne vo výške 900 
miliónov eur – teda 200 mil. eur z EÚ a 700 
mil. eur nám poskytnú USA. Do dnešného 
dňa nám z týchto peňazí neprišiel jeden je-
diný cent. 

• Sankcie EÚ škodia viac nám a Slovensku 
zvlášť. Ruská federácia ich pociťuje len 
málo. Maďarsko sankcie veľakrát odmie-
ta, ale opäť chráni predovšetkým záujmy 
Maďarska, lebo sankcie by tvrdo postihli aj 
Maďarsko. Zdravo ekonomicky zmýšľajúci 
ľudia a odborníci kritizujú sankcie, ktoré 
navrhujú poslanci, veľmi vzdialení od sku-
točného života bežných ľudí. Nezaškodilo 
by trochu zdravého vzdoru proti nezmys-
lom Európskej únie aj zo strany našich po-
litikov na čele s Hegerom? Pretože v takom 
predklone, v akom on stojí pred orgánmi 
EÚ, to sa vidí len málokedy. 

- Áno, panuje taká legenda, že Eduard He-
ger, Jaroslav Naď a p. Káčer salutujú vždy, 
keď vidia zástavu USA, a stoja v hlbokom 
predklone, keď vidia dúhovú vlajku. A toto 
každým svojím jedným rozhodnutím potvr-
dzujú. Plne sa stotožňujem s tým, že sankcie 
vôbec nefungujú a poškodzujú výlučne eko-
nomiku EÚ. Spomeňte si, čo nám hovorili 
všetci, prečo sa tie sankcie zavádzajú? Aby 
Ruská federácia finančne vykrvácala a aby 
nemohla ďalej viesť vojnu. Dnes už vieme, že 
príjmy rozpočtu Ruskej federácie sú približ-
ne na rovnakej úrovni, alebo dokonca vyššie, 
než boli pred vojnou, pretože predávajú síce 
menej nerastných surovín, avšak za vyššie 

pokračovanie na str. 10.

- 9 -  Váš regionálny časopis, ktorý sa dobre číta...  Galantský a Šaliansky Žurnál už 27 rokov...



ceny a bojujú ďalej. Sankcie nefungujú, resp. 
fungujú, ale presne opačne. Fungujú tak, že 
náklady na vojnu zaplatia a zaplatili už obča-
nia tejto krajiny. 

• Pokiaľ ide o sociálne a rodinné zákony 
pre uľahčenie života seniorov a rodín s 
deťmi, kde rodičia riadne pracujú a senio-
ri celý život pracovali, tak by bolo vhodné 
takýmto ľuďom zo strany štátu viac pomá-
hať. Ako poslanec čo v týchto oblastiach v 
budúcnosti by ste chceli presadzovať? Pre-
tože práve tieto skupiny občanov to majú v 
dnešnej dobe veľmi ťažké. 

- V prvom rade sme schválili – a tam som 
mal leví podiel na tom, že ten zákon prešiel 
– zvýšenie rodinných prídavkov a daňového 
bonusu až na 200 eur na dieťa. Toto je veľmi 
významná pomoc pre pracujúce rodiny. Zá-
roveň som rád, že sme presadili tehotenskú 
dávku do 4. mesiaca tehotenstva pre mamič-
ky a že sme znovu zaviedli obedy zadarmo 
tak, že sa daňový bonus nerušil. Toto robí 
do plusu príjem približne 250 eur na me-
siac jednej rodine. Pravdu ale máte v tom, že 
musíme podporovať aj pracujúcu triedu, a to 
môžeme urobiť jedine tak, že budeme týmto 
občanom odpúšťať dane. Chcem prísť s ná-
vrhom – predpokladám a dúfam, že už v na-
sledujúcom volebnom období na to budem 
mať priestor – aby ten, kto má jedno dieťa, 
platil len 75 % z dane z príjmov, ten, kto má 
dve deti, len 50 %, ten, kto má tri deti 25 % 
a ten, kto má štyri a viac detí, aby neplatil 
daň z príjmu. Toto je skutočná prorodinná 
politika. Navyše peniaze, ktoré ostávajú v ro-
dinnom rozpočte, môže rodina ďalej minúť 

na spotrebu. Podľa mňa to nespôsobí až taký 
obrovský prepad z príjmov v štátnom roz-
počte. Rodinám to však pomôže. 

• Aké sú Vaše politické plány do budúcna, 
aj čo sa týka zlepšenia medzinárodných 
vzťahov s Maďarskom? Pretože súčasný 
minister zahr. vecí SR Káčer sa tiež veľmi 
nevyznamenal pozitívne svojimi výrokmi. 

- On sa nieže nevyznamenal, ale pôsobí ako 
úplný primitív a ja si nepamätám, že by Eu-
rópska únia niekedy vo svojej histórii mala 
tak vulgárneho ministra zahraničných vecí, 
ako má v súčasnosti Slovenská republika. 
Všetky tieto jeho vyjadrenia však treba dávať 
do kontextu toho, že on je oddaný Európskej 
únii a vedie veľkú vojnu voči Maďarsku kvôli 
tomu, aby pomáhal svojim chlebodarcom z 
Bruselu. Nevšíma si však, že to mimoriadne 
zhoršuje vzťahy medzi dvoma krajinami, ale 
zároveň maľuje aj terč na Maďarov, žijúcich 
na Slovensku, pretože z nich robí akýchsi ne-
priateľov a ľudí, ktorí sa podľa jeho názoru 
správajú iredentisticky, čo je absolútna hlú-
posť a nemá žiadny reálny základ.  

• Televízna stanica TA3 14. apríla vydala 
vyhlásenie o predsedovi vlády Maďarska 
Orbánovi, ktorý povedal: „Maďarsko sa 
nenechá USA dotlačiť do vojny.“ Opäť su-
verénne vyhlásenie suverénneho premié-
ra štátu, ktorý sa nenecháva dokopať do 
rozhodnutí, ale má na veci vlastný názor. 
Na Slovensku, bohužiaľ, vojnoví štváči a 
prilievači oleja do vojenského konfliktu 
na Ukrajine sú už pomaly strčení v aná-
loch USA, len aby vyhoveli všetkému, čo 

generál Austin vypustí. Takéto správanie 
je až trestuhodné. Vaša politická filozofia 
a osobný názor na vyššie uvedené slová sú 
aké? 

- Ja som zástancom silného, suverénneho 
štátu v rámci EÚ, teda národného štátu, a zá-
roveň tvrdím to, že byť členom EÚ a členom 
NATO sa dá byť aj tak, že nie ste servilný a 
dokážete povedať „nie“ na rozhodnutia, kto-
ré negatívne ovplyvňujú vašich občanov. A 
toto vláda SR neurobila ani raz. Spomeňte si 
na list, ktorý podpísali traja premiéri – Fiala, 
Morawiecki a Heger. Zahrali sa na atlantic-
kých jastrabov, ktorí týmto listom vlastne 
hovoria presný opak toho, čo hovoria USA. 
Lebo ja to vnímam tak, že USA chcú poma-
ličky vycúvať z tohto konfliktu. To isté tvrdí 
už aj Emanuel Macron a títo traja páni idú 
viesť vojnu voči Rusku do posledného dňa. 
Tu vidno ten diametrálne odlišný rozdiel 
medzi tým, ako vnímajú svet oni a kde je re-
alita. 

• Budete kandidovať do NR SR, aké sú Vaše 
volebné plány, záväzky, priority? 

- Ostať hodnotovo rovnako zakotvený ako 
doteraz, neohnúť chrbticu ako doteraz, snažiť 
sa vytvoriť zo SR nie vazalský štát, ale jednu 
silnú, národnú krajinu, ktorá si bude ctiť na 
jednej strane svoje záväzky voči partnerom 
v rôznych zoskupeniach, avšak bude to robiť 
suverénne a bude, samozrejme, spoľahlivým 
partnerom. 

pýtala sa: Mgr. Alena JAŠŠOVÁ
foto: archív Györgya Gyimesiho
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Liga za duševné zdravie robí  v Galante užitočnú a zmysluplnú prácu, nikdy nevieme, kedy ju môžeme potrebovať
Ak má človek šťastie, jeho život plynie v 
pohode. Nie je však veľa ľudí, ktorým osud 
do cesty neprihrá rôzne peripetie či životné 
eskapády. Tými môže pohodlne preplávať 
alebo ho niekedy môžu stiahnuť až na dno. 
Nikto nikdy nevie, aký osud ho čaká, najlepšie 
je žiť s úsmevom na tvári a optimisticky 
hľadieť dopredu. Nie vždy je to však ľahké, 
najmä vďaka zložitým obdobiam, akými 
práve prechádza naša spoločnosť. Veľký otras 
v dušiach ľudí zanechala doba covidová. Keď 
sme sa z nej už pomaly spamätali, rozpútala 
sa vojna na Ukrajine a poslednou kvapkou 
je inflácia, ktorá neteší určite nikoho z nás. 
Kým sme si doteraz v našej krajine žili 
šťastne a v mieri, teraz to už také zrejmé nie 
je. Toto všetko zanecháva hlboké stopy v 
našich mysliach a ovplyvňuje nás, či chceme, 
alebo nie. Odolnejší jedinci sa so situáciou 
vysporiadajú ľahšie, iní také šťastie nemajú. 
Práve týmto ľuďom prichádza na pomoc Liga 
za duševné zdravie. Aktuálne rozbiehajú nové 
projekty a pracujú aj na skvalitnení života 
obyvateľov mesta Galanta. O ich činnosti 
povie viac Petra Hofierková, jednoodborová 
psychologička, a zároveň psychoterapeutka 
vo výcviku Mgr. Erika Veselá aj poslanec 
Mestského zastupiteľstva v Galante JUDr. 
Peter Wolf (všetci na snímkach).
Liga za duševné zdravie je humanitným 
a charitatívnym združením, ktorého 
hlavným cieľom je podpora duševného 
zdravia. V združení momentálne pracujú 
na 26 projektoch. Jedným z  nich je aj 
projekt SPOLUTVORBA, v  ktorom pracuje 
ako koordinátor Trnavského kraja Petra 
Hofierková. „V tomto projekte, v ktorom 
spolupracuje Liga s neziskovou organizáciou 
Otvorme dvere, otvorme srdcia a Psychiatria 
nie je na hlavu, sa snažíme po Slovensku v 
diskusiách získať informácie od ľudí, ktorí 
majú skúsenosti s duševným zdravím alebo 
pracujú v tejto oblasti, a zistiť, čo im chýba, 
čo im vyhovuje. Chceme vedieť, ako oni 
prechádzajú týmto systémom, pretože iné 
problémy majú pacienti, iné zase organizácie, 
zariadenia,“ priblížila Petra Hofierková. 
Pri zbere informácií oslovujú čo najviac 
ľudí, diskutujú o ich problémoch a následne 
hľadajú riešenia, ktorými by systém mohli 
zlepšiť. „Podnety spíšeme na konci toho 
projektu. Memorandom chceme apelovať na 
vládu, aby naše požiadavky implementovala 
do reformy starostlivosti o duševné zdravie,“ 
argumentovala Petra. Tvorcovia projektu 
uvítajú každú informáciu či podnet. Sú pre 
nich cenné a potrebujú ich najmä preto, aby 
sa systém zmenil. Liga za duševné zdravie do 
projektu hľadala práve ľudí so skúsenosťou 
s  duševným ochorením. „Hneď ma to 
oslovilo. Uvedomujem si, že človek ako ja sa 
môže postaviť pred ľudí na diskusiách a vďaka 
svojej skúsenosti s nimi otvorene a bezpečne 
komunikovať o  skúsenostiach so  systémom 
starostlivosti o duševné zdravie na Slovensku.“
Popri tejto činnosti spolupracovníci Ligy pre 
duševné zdravie zistili, že sa vďaka diskusiám 
postupne v mestách zoskupujú ľudia, ktorí 
pomoc potrebujú. „To by sme chceli zachovať. 
Chceme, aby sa títo ľudia mohli stretávať aj 
v budúcnosti a takto si zdieľaním skúseností 
pomáhali. Našou snahou bude tiež zriadiť 
Školy zotavenia, aby sa v nich mohli ľudia 
s duševným ochorením učiť, ako môžu oni 
sami svojmu zdravotnému stavu pomôcť, a 

radi by sme na Slovensko priniesli aj pozíciu 
peer konzultanta. Ide o rovnocenného 
partnera v rozhovore s pacientom,“ objasnila 
Petra. Peer konzultant má oproti odbornému 
lekárovi výhodu v tom, že má s duševným 
ochorením osobnú skúsenosť, čo je obrovské 
plus v spolupráci a pomoci klientovi. Budú to 
odborne vyškolení ľudia, avšak stabilizovaní. 
Nenahradia odborníkov, ale budú podporou 
a vzorom pre ľudí, ktorí prežívajú svoje 
ochorenie. Nie je tam riziko, že sa konzultanti 
ešte viac ponoria späť do svojich problémov, ak 
budú komunikovať s duševne chorými ľuďmi? 
„Nemalo by sa to stať, musíme si ale strážiť 
svoje hranice a byť stabilizovaní, budú nám 
poskytnuté supervízie, vieme si navzájom 
poradiť, nie sme v tom sami. A zotavenie nie 
je stabilný stav, aj peer konzultant môže mať 
zhoršený stav,“ objasnila Petra Hofierková. 
Podľa spolutvorkyne projektu tieto programy 
už fungujú v Európe a Slováci sa inšpirovali 
dobrými výsledkami z Českej republiky a 
Írska.
V Lige za duševné zdravie veria, že vďaka 
komunitám môžu najviac podporiť duševné 
zdravie ľudí. Vnímajú nárast pacientov 
a klientov v psychiatrických a psychologických 
ambulanciách v  posledných rokoch. 
Najväčšiu lavínu spustila pandémia, vojna 
na Ukrajine, nezmyselné vraždy, ktoré stáli 
životy nevinných ľudí – hrôzy, aké sme 
doteraz nezažili. Ako tvrdí Petra Hofierková, i 
tieto udalosti prispeli k tomu, že u niektorých 
ľudí vyvolali problémy, ktoré dovtedy nemali. 
Skonštatovala, že priamo vidia, s čím sa boria 
psychiatri, a najmä to, ako slabo je bodované 
vyšetrenie u nich, na pacienta majú málo 
času a čakacia doba je často neúmerne dlhá. 
Na psychiatrov je vyvíjaný veľký tlak, radi 
by pracovali v pokoji a venovali viac času 
pacientom. Bohužiaľ, denne ich kontaktuje 
príliš veľa ľudí, ktorí potrebujú riešiť svoj 
znepokojujúci zdravotný stav, ale nemôžu ich 
už prijať. „Ľudia tak skúšajú iných lekárov, 
pričom často to trvá veľmi dlho. Ak majú 
ochorenie v akútnom stave, mali by sa dostať 
k lekárovi čím skôr, čakaním sa stav zhoršuje. 
Tobôž, ak má problém dieťa. Tam majú 
psychiatri obrovské čakacie doby, pričom 

práve v tejto dobe majú najviac problémov 
práve deti. Veľké stopy na nich zanechala 
covidová izolácia, online vyučovanie, ale 
často i neúmerný tlak rodičov či školy na 
výkon.
Ďalším stupňom pomoci Ligy za duševné 
zdravie je budovanie komunít pri 
multidisciplinárnych tímoch. Ich vytvorením 
chcú napríklad pomôcť ľuďom, aby ľahšie 
preklenuli dobu, kým sa dostanú na odborné 
vyšetrenie. „Dokázali by sme v  komunite 
vysvetliť pacientovi, ako bude vyzerať liečba, 
poinformujeme ho o jeho stave, možno 
pripravíme rodinu na vývoj stavu. Tak by 
sme eliminovali dlhodobú hospitalizáciu 
zhoršením stavu a  preklenuli čas, kým sa 
dostane k odborníkovi. Nemáme príliš veľa 
stacionárov, väčšinou fungujú pre pacientov 
s ťažšími ochoreniami, ale napríklad pre 
zastabilizovaných pacientov prepustených 
z liečby nemáme nič podobné a  aj na to by 
slúžili komunitné centrá,“ priblížila Petra 
Hofierková.
Mgr. Erika Veselá sa k združeniu dostala 
náhodne ako zvedavá občianka, zároveň však 
zastupuje odbornú verejnosť. „Vzdelaním 
som jednoodborový psychológ, aktuálne 
psychoterapeut výcviku na ÚP Olomouc. 
Snahy Ligy za duševné zdravie vnímam 
tak, že idú vykrývať to, čo štát nezastrešuje. 
„Odborníkov je ďaleko menej, ako je ľudí, 
čo potrebujú psychiatrickú a  psychologickú 
pomoc, a tak by som sa chcela aj ja v tejto 
oblasti angažovať,“ vysvetlila Mgr. Erika 
Veselá. Za sympatické a veľmi prospešné 
považuje to, že liga vysiela ľudí priamo do 
terénu, čo konkrétnym ľuďom môže veľmi 
pomôcť, aby sa psychologická a psychiatrická 
pomoc destigmatizovala a vnímala ako niečo 
úplne normálne. Hovorí: „Mnohí z  môjho 
okolia (vrátane blízkych) majú problém 
vyhľadať pomoc, kým ich vyslovene netlačí 
topánka. Doslova, až kým sa nedostanú do 
bodu, že ich to úplne znefunkční a prestanú 
vedieť zvládať veci bežného života.“
Podľa nej je veľmi dôležité, aby ľudia, ktorí 
ešte len zaznamenávajú, že sa v ich prežívaní 
deje niečo, čo nie je obvyklé, a najmä bráni to 
ich bežnému a uspokojivému spôsobu života, 
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Liga za duševné zdravie robí  v Galante užitočnú a zmysluplnú prácu, nikdy nevieme, kedy ju môžeme potrebovať
nemali zábrany vyhľadať odbornú pomoc, 
pretože sa tým dá predísť ďaleko závažnejším 
zdravotným problémom, kde cesta späť môže 
byť už ďaleko náročnejšia. Najväčší problém 
však vidí aj v  dostupnosti takejto odbornej 
pomoci. Keď sa aj človek so subjektívne 
pociťovanými ťažkosťami a  nepohodou chce 
obrátiť na odborníka, čakacie doby sú veľakrát 
1 až 3 mesiace, čo v  prípade niektorých 
rozbiehajúcich sa diagnóz môže byť veľmi 
problematické až nebezpečné pre daného 
človeka z  hľadiska jeho zdravotného stavu. 
Práve tu môžu mať snahy Ligy pre duševné 
zdravie priamo na pôde jednotlivých miest 
Slovenska veľký zmysel. Zároveň dodáva, že 
pokiaľ jednotlivé mestá  navyše pôjdu týmto 
snahám Ligy pre duševné zdravie v  ústrety, 
pomoc pre ich občanov v zmysle nasmerovania 
k  psychologickej a  psychiatrickej pomoci 
nemusí byť taká komplikovaná.
Budúca psychoterapeutka dodáva, že pozícia 
psychoterapeuta či peer konzultanta vo vzťahu 
ku klientovi alebo človeku s duševnými či 
inými ťažkosťami súvisiacimi so zvládaním 
vlastného života je ohromne dôležitá.  
Dodáva, že väčšina štúdii z oblasti skúmania 
účinkov psychoterapie prezrádza, že: „To, 
čo dokáže klientovi v psychoterapii často 
najviac pomôcť je v prvom rade vytvorený 
vzťah a  dôvera medzi psychoterapeutom 
a  klientom, ostatné sú psychoterapeutické 
metódy, ktorých v  dnešnej dobe existuje 
naozaj nepreberné množstvo.“ Ďalej 
približuje, že „peer“ naproti odborníkom, 
ako sú psychiater, psychológ a psychoterapeut 
je človek s  osobnou skúsenosťou v  zmysle 
nejakej psychiatrickej záťaže z  minulosti, 
ale je už zastabilizovaný, odborne zaškolený 
a vzdelaný, aby prácu vedel vykonávať. V ČR 
je peer už súčasťou multidisciplinárnych 
tímov pracujúcich v rámci pomoci ľuďom, čo 
potrebujú psychiatrickú a  psychologickú, ale 
aj sociálnu pomoc. Ukazuje sa, že peeri majú 
ku klientom veľakrát najbližšie, a  to práve 
pre ich osobnú skúsenosť. Už len samotný 
pohľad človeka s  aktuálne prebiehajúcimi 
problémami na niekoho, kto v minulosti mal 
rovnako ťažkosti a teraz vie fungovať a zvládať 
vlastný život aj svoje prežívanie, významne 
napomáha k uzdraveniu takéhoto človeka.
V západných krajinách je celkom bežné, 
že celebrity, ale i obyčajní ľudia majú 
psychiatrov, u nás panuje názor, že duševným 
ochorením sa radšej netreba chváliť a potichu 
ho prekonať. Podľa Petry a Eriky sa to však aj 
u nás začína konečne MENIŤ. „Počas covidu 
bol zaznamenaný vysoký nárast psychických 
ťažkostí, vyslovene sa s nimi rozprestrel 
červený koberec a ľudia to začali cítiť. Mnohí 
sa posunuli v aktivitách, robili to, čo odkladali, 
ale iných ľudí to obdobie celkom stiahlo. 
Paradoxne aj vďaka covidu sa začalo viac 
hovoriť o tom, že vyhľadať odbornú pomoc 
nie je hanba, práve naopak,“ skonštatovala 
Mgr. Erika Veselá. Podľa rodenej Galanťanky 
si akútne stavy vyžadujú neodkladnú 
starostlivosť najmä vtedy, keď už človek môže 
byť nebezpečný i sám pre seba, a preto tomu 
treba venovať pozornosť. Víta, že Liga spolu 
s ďalšími dvoma OZ v rámci svojho projektu 
chce nazbierať dáta v rámci okresných miest, 
čoho súčasťou sú práve aj diskusné stretnutia 
na území mesta Galanta a  takto získané 
informácie chce ďalej spracovať a  vďaka 
nim pripomienkovať reformu starostlivosti 

o duševné zdravie, ktorú MZ SR ohlásilo ešte 
v lete 2020.
A ako si predstavuje spoluprácu s týmto 
združením? „Ak mám odpovedať na vašu 
otázku, moju spojitosť s Ligou za duševné 
zdravie vidím zatiaľ na báze dobrovoľnej 
práce a  ďalej uvidíme, čo v  tomto smere 
naša spolupráca prinesie. Verím, že ako 
človek pracujúci na území mesta Galanta už 
32 rokov, kde som zároveň aj 17 rokov žila, 
môžem pomôcť získať i náklonnosť a podporu 
mesta v tejto oblasti. Myslím si však, že mesto 
je už teraz veľmi ústretové, z čoho mám veľkú 
a úprimnú radosť.“
Mesto Galanta má už aj vo svojom 
poslaneckom zbore člena, ktorý prejavil vôľu 
pomáhať Lige za duševné zdravie. Začnime 
však po poriadku, čo inšpirovalo advokáta 

JUDr. Petra Wolfa, aby sa stal poslancom? 
Ako hovorí, jeho motiváciou ku komunálnej 
politike bola snaha odovzdať znalosti 
a  skúsenosti z pätnásťročnej advokátskej 
praxe. Ako povedal, získal ich aj „vďaka 
účasti na celoštátnych projektoch v  oblasti 
vzdelávania, športu, ako i  právnej ochrany 
a  kriminality v  prospech môjho rodného 
mesta a  v prospech obyvateľov Galanty.“ 
JUDr.
Peter Wolf pre Galantské noviny uviedol: 
„Chcem prispieť k vypracovaniu komplexného 
systému parkovacej politiky, k prehodnoteniu 
miestnych daní a  poplatkov, ako i výnosov 
z  majetku mesta, k  využitiu prostriedkov 
zo štrukturálnych fondov, k  revitalizácii 
jednotlivých sídliskových vnútroblokov 
a k zlepšeniu a zrýchleniu služieb mesta voči 
obyvateľom.“ Prioritou poslaneckej práce 
advokáta bude dohliadanie nad zákonnosťou 
procesov v Galante, pričom verí, že aj vďaka 
tomu získa mesto výrazne lepšie postavenie 
v rebríčku transparentnosti. „Aktuálne nám 
patrí pozícia, ktorú si bezpochyby dokážeme 
ako mesto vylepšiť jednoduchými a cielenými 
opatreniami, ktoré zvýšia a  zlepšia dôveru 
obyvateľov v  jej fungovaní,“ argumentoval 
JUDr. Peter Wolf.
V tomto článku venujeme pozornosť 
záslužnej a obetavej činnosti Ligy za 
duševné zdravie. Objasnite, prosím, našim 

čitateľom, prečo ste sa rozhodli pomáhať 
tomuto združeniu, ako a čím vás oslovilo? 
„Liga pre duševné zdravie, ako som uviedol 
aj na poslednom zasadnutí MsZ v  Galante, 
je záujmové združenie s celoslovenskou 
pôsobnosťou, ktoré významnou mierou 
prispieva k poskytovaniu pomoci ľuďom 
chrániť ich duševné zdravie, predchádzať 
psychickým ochoreniam, liečiť ich a  v  nie 
zanedbateľnej miere tak dopĺňa, resp. supluje 
štátnu starostlivosť, ktorá má v  tejto oblasti 
podľa môjho názoru významné rezervy. 
Aktuálna doba, žiaľ, praje nárastu duševných 
ochorení a každá pomoc na dobrovoľnej báze, 
ako je to aj v  prípade Ligy, by mala získať 
podporu u tých, ktorí to majú v možnostiach,“ 
objasnil galantský poslanec. Aj preto sa JUDr. 
Peter Wolf rozhodol pomáhať v  aktivitách, 

ktoré toto združenie organizuje, 
vrátane mesta. Že to so svojou 
podporou myslí úplne vážne, 
dokazujú jeho slová: „Pevne 
verím aj vďaka ústretovosti 
vedenia mesta voči Lige pre 
duševné zdravie, že Galanta 
môže byť jedným z miest v našej 
republike, ktoré bude príkladom 
pomoci a  záujmu o  svojich 
obyvateľov a  prispeje tak 
k  ochrane duševného zdravia 
ľuďom, ktorých stretávame 
denne a  ani len netušíme, že 
tento druh pomoci potrebujú.“
V rámci nadviazania spolupráce 
so združením by sa chcel 
galantský poslanec snažiť 
bezplatne poskytnúť priestory 
na organizovanie stretnutí 
s  občanmi. „To môže prispieť 
k šíreniu základných myšlienok 
„Ligy“ a  môže byť následne 
štartovacou čiarou pre projekty 
združenia, ktoré bude chcieť 
organizovať práve na území 

Galanty v  spolupráci s mestom, prípadne aj 
pod záštitou primátora nášho mesta,“ objasnil 
JUDr. Peter Wolf.
Sympatizant Ligy za duševné zdravie, ktorý 
chce združeniu aj reálne pomáhať, verí, 
že to všetko „môže Galante v  porovnaní 
s  väčšinou iných miest v  republike  pomôcť 
a dostať mesto do lepšieho povedomia širokej 
verejnosti  nielen v  súvislosti napr. 
s  dominantou – Neogotickým kaštieľom, 
ale aj v  súvislosti so  snahou  mesta starať sa 
o duševné zdravie tak obyvateľov Galanty, ako 
aj jej širšieho okolia, a to práve napríklad na 
základe spolupráce s  Ligou pre duševné 
zdravie.“
Spúšťačom duševného ochorenia môže byť 
genetika, stres, životné tragédie i pracovné 
problémy. Nedá sa povedať, kto prežíva najviac 
duševných otrasov. Petra i Erika tvrdia, že 
každé ochorenie má svoje špecifiká od detí 
až po seniorov, nedá sa predpokladať celkom 
presne, či, kedy a v akej forme u niekoho 
duševné ochorenie vypukne. Ak však tušíte, 
že máte problém alebo poznáte niekoho vo 
svojom okolí, neváhajte kontaktovať nonstop 
Linku dôvery Nezábudka 0800 800 566. 
Tam vám poradia, ako máte ďalej postupovať 
a na koho sa obrátiť. Hlavné je vykročiť zo 
svojho tieňa a nebáť sa požiadať o pomoc, kým 
je čas...

  - R -
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Európa sa stále viac izoluje, čo budeme veľmi negatívne 
pociťovať všetci Európania, ale najmä Slovensko !

Aj posledné stretnutie troch pro-
amerických tajtrlíkov – premiérov 

Morawieckého z Poľska, Fialu z Česka 
a nášho „neboráka najväčšieho na 
svete“, ako zvykne hovoriť Róbert 

Fico Hegerovi, ktorí podpísali pred 
pár týždňami spoločné vyhlásenie na 
pracovnom stretnutí v USA, že Ukra-

jina musí bojovať až do konečného 
víťazstva a porážky Ruskej federácie – 
svedčí o tom, že buď títo páni nemajú 
dostatočnú a úplnú informáciu a zna-
losti o situácii v rusko-ukrajinskom 

konflikte, alebo sú užitočnými hlasný-
mi trúbami a aktívnymi prisluhovač-

mi americkej zahraničnej výbojnej 
politiky, ktorá zneužíva veľmi rafino-
vane európskych poddajných sluhov, 

ktorí stoja na čele viacerých štátov EÚ 
a ktorí absolútne poslušne vykonáva-
jú všetko, čo im vojnoví štváči spoza 
veľkej mláky prikážu. Opäť hanba, že 

náš už v súčasnosti odvolaný pre-
miér Heger je v takomto obrovskom 

vazalskom predklone pred vojnovými 
štváčmi Európskej únie a USA, že 
by mali radosť všetci tí, ktorí radi 

obzerajú zadky, i keď zadnica Hegera 
dvakrát príťažlivá nie je. No – ale to je 
len tak na odľahčenie témy. Osprave-
dlňujeme sa zároveň všetkým, ak sa 

tieto slová niekoho dotkli. Aj odreza-
nie sa od lacného, a veľmi kvalitného 
ruského plynu mohli a môžu navr-
hovať a schvaľovať len ekonomickí 
nevzdelanci a tupí neodborníci. V 

dobe, keď sa múdri vodcovia štátov 
snažia urobiť všetko preto, aby ich 

obyvatelia žili v únosných hraniciach, 
aby sa produkty pre štát nakupovali 
čo najvýhodnejšie a lacno, tak EÚ sa 
ženie do ekonomickej samovraždy a 
na pokyn USA vyhlasuje jednu sank-
ciu za druhou proti Ruskej federácii, a 
pritom si nespočíta, že jedna + jedna 

sa rovná dva, a najmä si devastuje 
vlastné obchodné vzťahy. Tu netre-
ba pripomenúť, že samotné USA s 
Ruskou federáciou naďalej biznis 

udržiava v rôznej rafinovanej a skrytej 
forme, odvolávajúc sa pritom na to, že 

veď sankcie vyhlasuje Ruskej fede-
rácii EÚ. Už tu vidno dvojtvárnosť 

a faloš súčasnej americkej adminis-
tratívy. SR je zo všetkých krajín EÚ 
najviac závislá na dodávkach plynu 

z Ruska, a tak aj najviac odrezanie 
pocíti. Chcem sa mýliť, ale realita 

bude nakoniec tá, že západné krajiny 
vôbec nebude trápiť, ak slovenskí 

seniori či mladé rodiny nebudú mať 
na zaplatenie drahých služieb a naši 
obyvatelia budú vrhnutí do obrov-
skej finančnej núdze a dražoby. EÚ 
svojou nezmyselnou jednostrannou 

orientáciou v politike, podporovanou, 
žiaľ, aj slovenskými, nie práve štátu 
oddanými europoslancami, ženie 

obyvateľov Európy do takej nebezpeč-
nej politickej a ekonomickej izolácie, 
že následky škaredo zatrasú všetkými 
Európanmi! Štáty od nás na východ 

aj v južnej Amerike sa v súčasnej 
dobe aktívne angažujú v spolupráci 

medzi sebou, prepájajú sa a spájajú do 
nových geoekonomických zoskupení, 
v ktorých však v žiadnom prípade už 
nebude diktovať pravidlá USA! USA, 
ktoré už dnes sú najzadĺženejšou kra-
jinou sveta a ktoré falošne a úlisne cez 
rôzne bilaterálne zmluvy o vojenskej 

spolupráci s krajinami EÚ, si tieto 
zväzujú do spolupráce, ktorá je však 

hlavne diktátom pre tie slabšie krajiny 
s jediným cieľom – šíriť naprieč kra-
jinami nenávisť a rusofóbiu, pretože 

USA sa celé desaťročia dlhodobo sna-
žia  zmocniť Ruskej federácie kvôli jej 
obrovskému prírodnému bohatstvu 

a zdrojom. Nikto takto naplno to, 
samozrejme, nepomenuje, ale cieľ je 
každému súdnemu človeku jasný. Aj 
to pomalé, zákerné približovanie sa k 
hraniciam Ruskej federácie cez rôzne 
vojenské základne, ktoré majú USA 
nastavané prakticky vo všetkých štá-

toch EÚ, Slovensko tým nevynímajúc. 
Toto sa však skrýva za peknú pozlát-
ku, že ide o spoluprácu, zabezpečenie 
bezpečnosti krajiny pred ruským ne-
bezpečenstvom, atď. Falošní a úplatní 

politici EÚ, ako aj tí naši slovenskí 
zapredanci, tliachajú akurát naučené 
frázy ako prekopírované z manuálov, 
ktoré šíria mimovládky, kde je opäť 
pečať USA, pretože činnosť týchto 

mimovládnych zoskupení je platená 
predovšetkým z amerického kon-

gresu. A potom tak bez štipky hanby 
a bez svedomia tieto zoskupenia aj 
presadzujú záujmy USA a záujmy 

ich finančných skupín v príslušných 

štátoch EÚ, pričom sa zamestnanci 
týchto mimovládok hrajú na od-

borníkov pre zahraničnú a vojenskú 
politiku. Každý oponent je v ich 

očiach dezolát a pomätenec. Pravda 
sa však pomaly vyplavuje aj v štátoch 
EÚ, svet sa preskupuje a odborníci sa 
obávajú, že EÚ ostane na jeho konci 

práve preto, že slepo poslúcha príkazy 
agentov a vlády USA a jej oddaných 
prisluhovačov, ktorí sú nasadení ako 
bábkové vlády v jednotlivých štátoch 
EÚ. Pracovnými prostriedkami vlád 

USA sú celé generácie klamstvá, 
rabovanie iných krajín, štvanie medzi 
národmi, zasievanie intríg do štátov 

a vojenské ovládanie iných štátov 
– sofistikovane skryté však za tzv. 

mierové zmluvy o spolupráci, resp. o 
vojenskej spolupráci. Bohužiaľ, dnes 
sa surovo trhajú zväzky EÚ a Ruskej 
federácie, ktoré tu doteraz fungova-
li v kultúre, športe, spoločenských 

organizáciách, aj v medzinárodných 
politických vzťahoch a nezostalo len 
pri tom. Globalisti a liberáli EÚ zne-

važujú a dehonestujú aj dejiny, hlavný 
prínos ZSSR v oslobodení Európy od 

nacistov v druhej svetovej vojne, v 
mnohých štátoch sa ničia pamätníky 
padlým sovietskym vojakom v druhej 
svetovej vojne. V múzeách a knižni-
ciach sa prepisujú dejiny a doslova 
sa legálne dopisujú nezmysly, ktoré 
neopodstatnene a faktami nedolo-
žene vyzdvihujú činy Anglosasov 

a USA nad obeťami, ktoré priniesli 
sovietski vojaci. Najlepšie to vidno 
aj na hraných a dokumentárnych 

filmoch, natočených po roku 2015, 
kde sú medzi pôvodnými historický-
mi zábermi vsunuté napr. novodobé 
snímky, avšak spracované rafinovane 
filmovou a grafickou technikou tak, 
že amatér nezbadá toto „klamstvo“ 

pre diváka. My, ktorí sa živíme a robí-
me so žurnalistikou, obrazom, šotmi, 
grafikou, strihaním obrazu, kolážami, 

to však vidíme jasne. Okrem toho 
sprievodné slovo do takýchto filmov 
je tak „dopilované“, aby vyhovovalo 
účelovému scenáru. Navyše účelovo 
je prispôsobený veľakrát aj preklad 

mnohých častí takýchto filmov. Vždy 
si preto treba pozrieť, kto je tvorcom 
týchto filmov, tvorcom scenára, kto 
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je režisér, producent aj výrobca a 
pochopíte, kde je pravda či nepravda. 

Niekedy aj jedno dôležité slovo v texte 
zmení význam. Napríklad na základe 
historických faktov vieme, že v roku 
1945 ZSSR oslobodzoval prakticky 

jeden európsky štát za druhým až po 
Berlín za cenu obrovských ľudských 
strát. V jednom z vojenských filmov 
západných producentov, ktoré som 
si v minulých mesiacoch pozrela, 

bol však text takéhoto 
znenia: „Sovieti v roku 

1945 okupovali praktic-
ky všetky štáty Európy.“ 
Vidíte ten rozdiel? Lebo 
medzi slovom oslobo-
dzovať a okupovať je 
rozdiel diametrálny. 

Bežný divák však tento 
fakt ani nepostrehne, 
prepočuje a, bohužiaľ, 

takýchto „maličkostí“ a 
provokácií voči Ruskej 
federácii a jej histórii je 

od roku 1989 obrov-
ské množstvo, ktoré 
úmyselne poškodzu-
jú ich históriu, ale aj 

odkaz pre dnešok. A to 
je trestuhodné, pretože 
dnešné generácie tak 
dostávajú pokrivené 
informácie o minu-

losti a obetiach druhej 
svetovej vojny, ako aj o 

histórii vo všeobecnosti.
Konflikt na Ukrajine sa tiež dá vidieť 
rôzne. To, že za ním stoja chute USA 
získať bohatstvo a prírodné zdroje 
Ruskej federácie, snáď už netreba 

opakovať. Vyše 200 vojenských kon-
fliktov, ktoré v rôznych oblastiach a 
regiónoch našej zemegule rozpútali 
USA od konca druhej svetovej vojny 
ako tzv. „mierové misie“, svedčí o ich 
nenásytnosti a neustálej chuti niečo 

inému ukradnúť, vylúpiť a doviesť do 
cudzích krajín americké myšlienky 
a predstavy o slobode a ľudských 

právach, čomu sa prirodzene mnohé 
krajiny sveta bránia, iba súčasná EÚ 
s jej vrcholovými politikmi ich hltá 
plnými dúškami a bez odporu. Aj 

vďaka týmto zásahom USA robí Eu-
rópa stále viac spiatočnícku politiku, 
ubližuje vlastným občanom, podpo-
ruje vojnu, ktorá nemá s Európanmi 
čo robiť, a klame v priamom prenose 
svoje obyvateľstvo. Veď kto to kedy 
videl, aby namiesto rokovaní o prí-
merí a mieri radšej európsky politik 
podporoval ďalšie a ďalšie vojenské 
pustošenie? Svet sa však politicky 

mení a nás to tiež zomelie. Záleží len 
od nás – Slovákov, Slovenskej republi-
ky, či sa posunieme k lepším medzi-
národným vzťahom a férovej spolu-
práci medzi štátmi, alebo či budeme 

len pajácovať a tajtrlíkovať, ako to 
dnes v priamom prenose predvádzajú 
zakomplexovaný modroknižkárový 
odvolaný slovenský minister obrany 
Naď, alebo nepochopený pseudood-
borník a dohadzovač NATO Valášek, 
či emocionálne rozhodená, nezdravo 

ctižiadostivá a cynická Čaputová a 
bývalý predajca alkoholu a kazateľ, 

dnes najneschopnejší premiér v deji-
nách Slovenska,  Heger.

Mgr. Alena JAŠŠOVÁ
šéfredaktorka, 0903 516 499
e-mail: gszurnal@gmail.com

všetky práce, súvisiace s redakčnou prípravou, korektúrami, 
prekladmi, grafikou a vytlačením:

• novín, časopisov, bulletinov
• reklamného a volebného plagátu
• prezentačnej brožúry alebo knižnej 

publikácie k významnému výročiu... 
pre mesto, obec, firmu... na kľúč

Všetko pod odborným dohľadom 
fundovaných odborníkov  

z mediálnej praxe a profesionálnych 
žurnalistov, grafického štúdia a tlačiarov. 

www.zurnaly.sktel. 0903 516 499

Mgr. Alena JAŠŠOVÁ, Vydavateľstvo „HELENA“,  
na slovenskom regionálnom mediálnom trhu 

už 28 rokov zabezpečuje

Presvedčte sa o našej práci a produktoch
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Republika si udržiava slušný priemer obľúbenosti 
u občanov a v posledných mesiacoch zvyšuje skóre

• Blížia sa predčasné voľby, situácia na 
politickej scéne je vyostrená. Možno je 
to aj jedinečná situácia pre Slovensko, 
kedy by sa mohli národne a racionálne 
zmýšľajúci ľudia prostredníctvom strán 
spojiť a vybrať takých zástupcov, ktorí sú 
vzdelaní a skúsení, aby napravili chyby, 
ktoré urobila končiaca vláda. Aký je Váš 
pohľad na aktuálnu politickú scénu a v 
akom stave je hnutie Republika?

- Situácia po rokoch chaosu nie je prajná 
pre život bežných ľudí, keďže tento vlád-
ny „kolotoč“ Hegera, Matoviča, Kollára a 
Sulíka im život strpčoval namiesto toho, 
aby im ho uľahčoval. Skutočne sa ukazu-
je, že politika na národnej úrovni sa nedá 
robiť pritakávaním všetkým vonkajším 
požiadavkám, mafiánskymi praktikami a 
protinárodnými „slniečkárskymi“ ťahmi, 
ktoré väčšina Sloveniek a Slovákov odmie-
ta. Politická scéna je rozbúrená a prináša 
negatívnu atmosféru. Toto sa snaží RE-
PUBLIKA zmeniť. Prináša víziu pokoja, 
stability a prosperity. Naši predstavitelia 
a odborníci majú dostatok skúseností a 
schopností, aby túto víziu naplnili. Ale 
snáď najdôležitejšie je to, že máme odvahu 
tento program konzistentne presadzovať.

• Nespokojnosť na Slovensku naberá 
hrôzostrašné obrátky, v podstate štát 
akoby fungoval zo zotrvačnosti. Naši 
„prozahranične“ orientovaní politici 
(Heger, Naď, Krúpa, Korčok, Káčer), 

ale aj väčšina europoslancov sa doslova 
predháňa v tom, aby ulahodili silným 
štátom v EÚ a zámorí. Ekonomika je vy-
ťažená na maximum, čo sa týka pomoci 
iným, avšak na úkor nás, občanov SR. 
Aký je Váš pohľad?

- Už odvolaný premiér Heger povedal, že 
jeho vláda je proukrajinská, proreformná 
a proeurópska. Vidíme tam niekde Slo-
vensko? Vidíme reformy v prospech Slo-
venska? Okrem jednorazových poukážok, 
ktoré nakoniec nie sú koncepčným rieše-
ním, žiadna reforma neprebehla. Zane-
dbali zdravotníctvo, školstvo, bývanie pre 
mladých, zanedbávajú našich otcov a mat-
ky, našich seniorov. O našich europoslan-
coch netreba povedať snáď viac, než len to, 
že všetci si zvykli na bruselský komfort. 
Sem-tam sa nejaká výnimka pri hlasovaní 
vyskytne, ale inak hlasujú v úplnom súlade 
s návrhmi komisárov, nech sú akékoľvek. 
Toto kormidlo musíme otočiť! Mali by sme 
sa sústrediť v prvom rade na slovenských 
občanov, na slovenský záujem, a potom sa 
pozerajme na našich blízkych partnerov v 
strednej Európe, vo vzdialenejšej Európe a 
napokon aj vo svete, či už na východ, alebo 
na západ od nás.

• V poslednom roku sa obmedzili na mi-
nimum vystúpenia opozičných politikov 
v celoštátnych a súkromných televíziách. 
Čo sa deje? Ak máme právo na vyjad-
renie názoru a žijeme v demokratickej 

spoločnosti, tak aspoň v percentuálne 
alikvotnom zastúpení by mali mať po-
litické strany možnosť vystúpiť, aj keď 
ich názory sú odlišné. Zdieľate rovnaký 
pohľad?

- V mainstreamovom priestore vidíme 
ústup zo štandardov objektivity a skôr ná-
klon k tomu, že otvorene favorizuje svo-
jich politických „obľúbencov“. Vlastne to 
ani nie je veľkým tajomstvom, najmä keď 
si ľudia všímajú, kto tieto médiá vlastní. 
Dokonca sú prípady, že peniaze z rovna-
kých zdrojov zakladajú denníky, politické 
strany, nadácie, mimovládne organizácie, 
marketingové firmy a kvázi-investigatív-
ne centrá. Ocenil by som, keby sa médiá 
vrátili k pôvodnej úlohe, a to vyvážene 
informovať verejnosť o tom, aká je realita 
a kto má aký názor na danú realitu. Bez 
nálepkovania, bez cenzúry, bez účelového 
navodzovania vopred želanej atmosféry 
a ovplyvňovania ľudí podprahovými ko-
mentármi novinárov. Vtedy by sme mohli 
povedať, že úroveň našej demokracie sa 
zvýšila a že v médiách je priestor pre každý 
relevantný názor. Taký stav by sme chceli 
dosiahnuť. Nie cenzúru, ako je tomu v sú-
časnosti. Ďakujem za možnosť vyjadriť sa 
vo Vašom časopise, ktorý rešpektuje aj iné 
názory a nielen tie nadiktované mainstre-
amom a neobjektívnymi liberálmi a eu-
rópskymi globalistami. Vaše periodikum 
je v tomto smere korektné a robí kvalitnú 
žurnalistiku. 
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• Republika si udržiava slušný priemer 
obľúbenosti u občanov a v posledných 
mesiacoch zvyšujete skóre. Dokonca aj 
komentátori na stanici JOJ, ktorí nie sú 
Vašej politickej orientácii pozitívne na-
klonení, priznávajú, že opozičné strany 
medzi obyvateľstvom bodujú oveľa viac 
ako strany odvolanej vlády. Veríte týmto 
prieskumom?

- Prieskumy, samozrejme, sledujeme, ale 
berieme ich s rezervou a s pokorou. Kaž-
dopádne môžeme povedať, že odzrkadľujú 
určitý trend, ktorý cítime aj medzi ľuďmi, 
keď sa s nimi stretávame, aby sme počuli, 
čo ich zaujíma, čo trápi, ako žijú a ako by 
chceli žiť. Pád koaličných strán Hegera, 
Matoviča, Kollára a Sulíka je prirodzený 
vzhľadom na „amatérčinu“, ktorú pred-
viedli. Preto ako REPUBLIKA pracujeme 
na európskej, slovenskej a regionálnej 
úrovni, aby sme zvýšili naše odborné a 
personálne kapacity. Aby sme pracovali 
profesionálne, efektívne, s odvahou. Aby 
ten chaos, čo tu bol, sa už neopakoval.

• Slovensko sa predstavilo mimoriadne 
činorodo, čo sa týka podpory rozpína-
vosti USA, napr. pri podpore zmluvy 
DCA. Rýchlosť podpisu prezidentkou 
Čaputovou (ešte v deň schválenia po-
slancami NR SR), nemá obdobu, zatiaľ 
čo iné zákony sa naťahujú alebo sa posie-
lajú na ÚS SR. Obišli sa zároveň pripo-
mienky GP, verejnosti, ale aj viacerých 
expertov. Ako hodnotíte túto zmluvu vo 
svetle najnovších udalostí?

- K úvodu otázky musím potvrdiť, že pre 
prezidentku a odvolanú vládu sú zjavne od 
začiatku ich funkčného obdobia na prvom 
mieste cudzie záujmy, či tie bruselské, ale-

bo americké. Expresne rýchla ratifikácia 
zmluvy prezidentkou, ako aj ďalšie signály 
počas jej úradu, sú toho jasným dôkazom. 
Ani ona, ani vláda nedbali na výhrady od-
borníkov a verejnosti k tejto nevýhodnej 
zmluve. REPUBLIKA bola prvou stranou, 
ktorá k zmluve dala svoje expertné stano-
visko a sme radi, že sa k nášmu postoju 
pridali aj ďalšie strany. Aktuálne udalos-
ti nám len dávajú za pravdu v tom, aké 
nadpráva dostávajú tu prítomní americkí 
vojaci a akou hrozbou pre spravodlivosť a 
bezpečnosť táto dohoda je. Naše stanovis-
ko sa nemení. Naším cieľom je túto nevý-
hodnú zmluvu zrušiť a podpisovať len tie, 
ktoré sú pre Slovensko výhodné.

• Keď si chcem vypočuť zdravý sedliacky 
a ľudský názor o živote ako žurnalistka, 
idem za ľuďmi do dedín, miest, rozprá-
vam sa so seniormi, robotníkmi, lekár-
mi, právnikmi. Zisťujem, že naši ľudia 
sú veľmi múdri. Takisto však existujú 
značné rozdiely medzi postojmi ľudí, 
ktorí žijú na vidieku a tými, ktorí žijú v 
Bratislave. Máte aj Vy tento pocit?

- Určite je pravda, že na Slovensku je 
množstvo šikovných ľudí a každý vie pri-
spieť vlastnou mierou k tomu, aby sa tu 
žilo lepšie. Podľa skúseností v regiónoch 
a ľudí, ktorí sa k nám hlásia, môžem bez-
pečne povedať, že šikovnosť je plošná a v 
každom kúte našej krásnej zeme sa objaví 
človek, ktorý vie pomôcť a obohatiť po-
hľad na veci. Možno to niekoho prekvapí, 
ale Bratislava nie sú len progresívci. Brati-
slava je aj množstvo vlastencov, ktorí dob-
re pamätajú minulé vlády, súčasnú vládu a 
zblízka poznajú aj neschopnosť, kšeftova-
nie a tvorbu umelých „flekov pre svojich“ 
v samospráve progresívcov. Všetko sú to 
cenné postrehy a skúsenosti, z ktorých sa 

treba poučiť. Všetci skúsení a čestní ľudia, 
ktorí milujú Slovensko, sú pre nás veľmi 
cenní.

• Ďalšia citlivá téma sa týka podpory odí-
dencov z Ukrajiny. Existuje krajina EÚ, 
ktorá podporuje cudzincov ešte rozšaf-
nejšie zo svojho systému ako Slovensko? 
Sociálny systém je hlavne ochranný sys-
tém pre našich občanov, ktorí do neho 
celý život odvádzali dane a v starobe 
chcú dôstojne žiť. Ako hodnotí Republi-
ka takéto šafárenie s peniazmi občanov?

- V prvom rade treba povedať, že je správ-
ne pomôcť matkám a deťom v núdzi, ktoré 
utekajú pred vojnou a do tejto situácie sa 
dostali nedobrovoľne. REPUBLIKA tým-
to matkám a deťom pomáhala a väčšina 
z nich sa buď vrátila alebo presunula do 
iných krajín. Miera pomoci je už iná otáz-
ka. Miera pomoci cudzím štátnym prísluš-
níkom musí byť prediskutovaná s našimi 
vlastnými občanmi. Sme ochotní pomá-

hať? Videli sme predsa tú vlnu solidarity 
v úvode. Ak áno, kto a ako chce pomôcť? 
Spraviť v tom systém, aby každý vedel, čo 
má robiť, a aby taká pomoc bola efektívna. 
Ak hovoríme o zdravotnej starostlivosti 
alebo „sociálnych dávkach“, tu je opäť po-
trebná diskusia so slovenskými občanmi 
a pozrieť sa na kapacity, ktorými ako štát 
disponujeme. Pomoc iným musí byť racio-
nálna, ľudská a vrelá, ale jednoducho ne-
môžeme ísť na úkor našich vlastných ob-
čanov. Pomohli sme a pomáhame už dosť, 
priam nadštandardne. Teraz musíme začať 
myslieť aj na vlastnú slovenskú budúcnosť.

pokračovanie na str. 18.
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• Mnohí občania podporujú humani-
tárnu pomoc tým, ktorí trpia, ale prečo 
odvolaná vláda dodáva Ukrajine aj zbra-
ne, čo väčšina Slovákov odmieta? Takis-
to „obchody“ na MO SR pod vedením 
Naďa sú finančne náročné a rozsiahle, 
pričom Slovensku chýbajú peniaze na 
chod štátu. Ak by Republika prišla do 
vlády, ako by ste sa postavili k nákupom 
vojenskej techniky?

- Odpoveď je jednoduchá a naznačím ju 
v troch rovinách. Prvá, keďže odmieta-
me eskaláciu napätia a odmietame vojnu, 
okamžite by sme zastavili dodávky zbra-
ní na Ukrajinu a zakázali by sme takisto 
transport zbraní cez naše územie. Dôvod? 
Nechceme vystavovať Slovensko nebezpe-
čenstvu. Druhá rovina je, že Naďova čin-
nosť ako celok „smrdí korupciou a kšef-
tom“. Za všetko spomeniem len posledne 
avizovaný nákup nepotrebných vrtuľníkov 
Viper za 340 miliónov dolárov od americ-
kej zbrojovky Bell. Tá istá zbrojovka pred 

pár rokmi dotovala lobistickú mimovlád-
nu organizáciu Slovenská spoločnosť pre 
bezpečnostnú politiku, cez ktorú sa Naď 
dostal do politiky. Človek nemusí byť gé-
nius, aby videl, že Naď evidentne Ameri-
čanom vracia, čo do neho investovali, a to 
aj s úrokmi! Tieto zákazky treba preveriť, 
k čomu navrhujeme zriadenie vyšetrova-
cej komisie. Tretia rovina je, že posiela-
ním zbraní skutočne klesla naša vlastná 
obranyschopnosť, a keďže Republika má v 
dlhodobej vízii aspekt vojenskej neutrali-
ty, modernizácia je na mieste. Tu je však 
dôležitý rozdiel. Modernizácia musí mať 
vnútornú logiku, zapadať do strategického 
plánu a čo je najdôležitejšie, nesmie sa rea-
lizovať na úkor občana, kvality jeho života 

a životného štandardu. Pretože pre nás nie 
sú na prvom mieste západné zbrojárske 
firmy, ale slovenský občan a slovenskí za-
mestnávatelia.

• V Európe rezonuje nespokojnosť. Vo 
Francúzsku státisícové sprievody de-
monštrujú proti politike Macrona, v 
Nemecku štrajkovali aerolínie a v su-
sednom Česku boli demonštrácie pro-
ti vláde. Tieto informácie sa do našich 
televízií dostávajú len obmedzene a v 
skrátenej forme, pritom ide o závažné 
skutočnosti. Ako Vy ako europoslanec 
vnímate tieto prejavy občanov v iných 
štátoch a čo si o nich myslíte?

- Keďže ide o členské štáty EÚ a vzhľa-
dom na kvalitu našich odborných tímov 
poznáme detailne aj pomery v týchto štá-
toch, tak vidíme, že ide o súbeh okolností. 
Môžeme hovoriť o krízach, ktoré zasahujú 
svet a na ktoré sa mimochodom vyhovára 
aj odvolaná vláda v Bratislave. Ale je tomu 

skutočne tak? Nejde skôr o reakciu na krí-
zy, resp. neschopnosť vlád vysporiadať sa 
s krízami? Druhú odpoveď vidím ako re-
álnu. Veď celý západ sa už potáca len od 
jednej krízy k druhej. Je to spôsobené tým, 
že politici neriešia skutočné príčiny kríz, 
ale skôr sa venujú len politickému aktiviz-
mu. A to ešte nehovoríme o politikách EÚ 
a „zelenej“ agende progresívcov, ktorá ničí 
európske hospodárstvo, vyháňa firmy, ľu-
dia prichádzajú o prácu a pre klímu to má 
nulový efekt. Takže súbeh okolností spočí-
va ako v bruselskej politike, tak aj v schop-
nosti vlád reagovať na konkrétne trendy a 
chrániť si vlastný záujem. Ak tieto vlády 
nie sú schopné chrániť národný záujem a 
záujem občanov, vyvoláva to legitímnu a 

prirodzenú nespokojnosť verejnosti. A ta-
kéto vlády treba jednoducho vymeniť, nie 
dávať im donekonečna novú a novú šancu.

• Pred pár týždňami Slovensko navštívil 
holandský kráľovský pár. Ako hodnotíte 
túto návštevu a čo si myslíte o programe, 
ktorý im pripravila prezidentka? Myslíte 
si, že bolo nevyhnutné ukazovať kráľov-
skému páru Tepláreň na Zámockej uli-
ci a azylové zariadenie pre Ukrajincov? 
Nemáme na Slovensku nádherné miesta, 
skvosty folklóru, prírodné scenérie a 
utešené slovenské dedinky so starodáv-
nymi chalúpkami, ktorými sme mohli 
Slovensko zviditeľniť? Je to citlivá téma, 
ale pýtam sa na Váš názor.

- Myslím, že je každému jasné, čo prezi-
dentka týmto ukázala. Ukázala časť svojho 
politického programu, ktorý súvisí s jej 
rodnou progresívnou stranou. Jej agendou 
je mávanie dúhovou vlajkou, ukazovať 
utečencov, prijímať migrantov, tváriť sa 

ako Greta Thunbergová. Už stačilo len to, 
aby kráľovskému páru ukázala americké-
ho vojaka zo základne na Sliači, byrokra-
ta z európskej kancelárie a program pani 
prezidentky by bol kompletný. Toto je jej 
agenda. Slovensky a Slováci ju nezaujíma-
jú, vykašľala sa na nich pri každej príleži-
tosti. Preto kým je prezidentkou, zahra-
ničné návštevy určite neuvidia skvosty, 
ktoré Slovensko vie svetu ukázať.

• O štyri mesiace máme parlamentné 
voľby, Republika sa určite dôkladne pri-
pravuje. Poviete nám o Vašich prioritách 
a plánoch, alebo si to ešte odkladáte? 
Nič nie je horšie, ako keď amatéri riadia 
rozsiahly štátny aparát a jeho domácu 
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a zahraničnú politiku. Bude zrejme čo 
naprávať a reštartovať. Cítite sa byť pri-
pravení ako politické hnutie ísť do tohto 
zložitého boja?

- Republika ide do volieb odhodlaná a pri-
pravená. Už teraz máme spomedzi vlaste-
neckých strán jednoznačne najodbornej-
šie kádre. Či už je to bývalý viceguvernér 
Národnej banky Slovenska Ing. Ostrožlík 

pre oblasť hospodárstva a financií, gene-
rál Viktorín pre oblasť obrany, plukovník 
Pukan pre oblasť štátnej správy, MUDr. 
Janco pre oblasť zdravotníctva a desiat-
ky ďalších expertov pre ostatné dôležité 
oblasti. Máme špičkovo prepracovaný 
program, ktorý dokáže vrátiť Slovensku 
pokoj a ľuďom prosperitu. Máme skúse-
nosti s politickou prácou, ale aj odvahu 
stáť za záujmami Slovenska, keď treba. 

Dokazujeme to už roky našimi postojmi 
v Národnej rade, ale aj v Europarlamente. 
Hnutie Republika je pevná, stabilná a kon-
solidovaná strana, nie zlepenec individu-
alistov, ktorí sa pár týždňov pred voľbami 
oportunisticky spojili len preto, aby pre-
liezli do parlamentu a hneď po voľbách sa 
zase rozpadnú. Voľbou hnutia Republika 
máte istotu, že Váš hlas vo voľbách nepre-
padne v prospech Biháriovej, Cigánikovej 
či arogantného Naďa. Dôležité je aj to, že 
na rozdiel od iných strán nemáme žiadne 
korupčné škandály a nerobíme dvojtvárnu 
politiku. Nie sme ako sociálni demokrati, 
ktorí hovoria na tlačovkách na Slovensku 
jedno, ale potom v Bruseli hlasujú vždy 
naopak. Sme k občanom úprimní, a ako v 
programe hlásame, tak aj naozaj hlasuje-
me. Samozrejme, o všetkom napokon roz-
hodnú voliči. To, koľko z nášho vlastenec-
kého programu dokážeme presadiť, bude 
priamo závisieť od toho, koľko hlasov a 
mandátov vo voľbách získame. Čím sil-
nejšia bude Republika, tým pronárodnej-
šia môže byť nasledujúca vláda. Napokon 
vlád, ktoré slúžili zahraničiu, sme tu mali 
už dosť. Teraz je naozaj najvyšší čas na po-
riadnu slovenskú vládu. Hnutie Republika 
je pre to ideálna voľba.

pýtala sa: Mgr. Alena JAŠŠOVÁ 
foto/archív Milana Uhríka

Základná škola v Pustých Úľanoch sa už 
tretí rok zapája do programu Zelená škola

Zelená škola je environmentálny výchovno-vzdelávací program pre 
materské, základné, stredné i špeciálne školy. Jeho cieľom je prispieť k 
prevencii a riešeniu problémov životného prostredia a priniesť do škôl 
reálne zmeny vo fungovaní chodu školy aj pri výučbe. 
My sme začali úplne obyčajne. Motykou a hrabľami. Veľkú prázdnu 
plochu zarastenú pýrom bolo nutné revitalizovať. Plánovali sme tam 
vysádzať ovocné stromy, odrody, ktoré už pomaly vymierajú. Dozve-
deli sme sa o nich od našich záhradkárov v obci. Záhradkári sa veľmi 
potešili našej aktivite a s radosťou nám od začiatku pomáhali. S ich 
pomocou sme teda vysadili prvé stromy a aj kríky bobuľového ovocia. 
Egreše, maliny, černice majú svoje miesto v našej školskej záhrade už 
tretí rok. Poctivo sa o kríky staráme a zisťujeme, aké je náročné niečo 
vypestovať. Leto bolo veľmi suché, a preto sme museli pravidelne za-
lievať a kypriť. Radosť z prvých sladkých, nami vypestovaných plodov 
bola aj z týchto dôvodov obrovská. Skúsenosti záhradkárov pri výbere 
stromov boli nenahraditeľné. Moruša, mišpuľa, ginko sa pekne ujali a 
rastú v našom sade do krásy. Jablone, hrušky, slivky, marhule aj čerešne 
vydržali aj obdobie veľkého sucha a zelenajú sa už tretiu jar. Naši pe-
dagógovia využívajú sad na hodinách biológie, prvouky, prírodovedy. 
Záhradkári nám vštepujú vedomosti z rôznych oblastí záhradkárče-
nia. Učia nás, ako sa o záhradku starať celoročne, v každom ročnom 
období. Na jar a na  jeseň nám predviedli správny rez ovocných stro-
mov.   Program Zelenej školy je veľmi bohatý a ponúka žiakom, uči-
teľom i rodičom možnosť využiť svoje nápady a kreativitu. Kolégium 
na našej škole je aktívne a počas celého trvania zapojené do siedmich 
krokov metodiky, ktoré sú súčasťou Zelenej školy. V začiatkoch prišli s 
návrhmi, ako vytvoriť priestor na učenie sa vonku. Neostali len pri re-
čiach a aktívne budovali prvky v našej novej záhrade. Pomáhali pri vý-
sadbe ovocných stromov, pripravovali pôdu na sejbu kvetinovej lúky. 

pokračovanie na str. 20.
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Sadili, siali, pleli... Pochvala im patrí aj za vybudovanie jašteričníka 
a tiež stienky z veľkých kameňov. Tvorcovia tohto diela veria, že 
jašteričky si v nich nájdu svoj úkryt a domov. Vybudovali sme po-
citový chodník, ktorý umožňuje deťom prostredníctvom pocitov 
spoznávať rôzne prírodné materiály. My sme využili všetko z nášho 
blízkeho i vzdialenejšieho okolia. Chodíme po ňom bosí, cvičíme 
koordináciu, motoriku, rovnováhu a tiež spevňujeme klenbu cho-
didla. Najviac sa tešia deti v školskom klube, keď sa vydajú na cestu 
po pocitovom chodníku počas pobytu vonku. Podarila sa nám aj 
bylinková špirála. Využili sme nepotrebné tehly a vytvorili spolu 
s rodičmi počas komunitnej soboty základ bylinkovej záhradky – 
špirály. Nasledovala výsadba byliniek, ktoré sme získali od našich 
občanov a rodičov. Vôňa medovky a mäty oslovila aj naše pani ku-
chárky a počas horúcich letných dní nás v jedálni čaká bylinkový 
nápoj. Čistá voda ochutená bylinkami z našej záhradky dokáže 
smäd uhasiť najlepšie. V tomto období už netrpezlivo čakáme na 
zlepšenie počasia. Nevieme sa dočkať, kedy budeme môcť vysadiť 
vyvýšené záhony, ktoré nám vybudovali naši rodičia. Už v minu-
lom roku sa záhony zazelenali a prvostupniari po prvýkrát zasia-

li aj pozbierali svoju úrodu. Radosť bola obrovská a odhodlanosť 
stať sa záhradníkom ešte väčšia. Prvkov na učenie vonku sa nám 
podarilo vybudovať viacero. Pexeso, prírodné piškvorky z pníkov, 
hmyzie domčeky, skalku... Usilovne pracujeme na vybudovaní „ba-
bičkinej záhradky“, v ktorej sadíme kvety, aké zdobili predzáhrad-
ky našich prababičiek a babičiek v Pustých Úľanoch. V zimnom 
období budujeme kŕmidlá pre vtáčikov v našej školskej dielni, ale 
aj v dielni pána stolára. Chodíme na jarné a jesenné vychádzky do 
okolia našej školy spolu s pánom ornitológom. Naša školská záhra-
da sa budovala a buduje s cieľom presunúť časť vyučovania von, 
do záhrady. Naplniť tento cieľ sa budeme snažiť aj po trojročnom 
pôsobení v programe Zelená škola. Už dnes vieme, že učiť von-
ku je zábavné a predovšetkým efektívne. Nehovoriť na vyučovaní 
len teoreticky, ale skutočne rastlinu, strom, živočícha pozorovať v 
prírode, nenahradí žiadna, aj keď kvalitne pripravená prezentácia. 
Sme vďační, že na našej škole môžeme časť vyučovania presunúť 
von a učiť deti spájať teoretické poznatky so životom. 

 Zelenaj sa škola v Pustých Úľanoch aj naďalej...
Koordinátorka Zelenej školy Jana Strnádelová
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Marcela Bedecsová z Horných Salíb vám 
vyčarí parádny účes i úsmev na tvári

Obyvatelia Horných Salíb 
majú veľké šťastie. Ak sa 
cítia pod psa a práve vte-
dy zavítajú do kaderníc-
tva OLLII, neexistuje, aby 
z neho nevyšli s úsmevom 
na tvári. Ten im vyčarí 
šikovná mladá majiteľka 
salóna Marcela Bedecsová. 
Miluje svojho syna, v prá-
ci od seba aj iných vyža-
duje precíznosť a nikdy by 
nevyšla z domu s „dúho-
vými vlasmi“.
Účesy a všetko s nimi 
spojené ju očarili už v 
detstve. Aj keď je prav-
dou, že najprv túžila byť 
učiteľkou v materskej 
škole. Keď sa však pred 
skončením základnej ško-
ly rozhodovala o tom, 

kam nasmeruje svoju budúcnosť, zvíťazilo kaderníctvo. „Áno, tvorba 
účesov, farbenie, nakoniec som sa vyučila za kaderníčku. Odvtedy som 
vždy robila túto prácu,“ prezradila veselá kaderníčka Marcelka. Už keď 
rozbehla túto kreatívnu kariéru, snívala o veľkom kaderníctve. Zatiaľ 
pôsobí v menších priestoroch, ktoré sú veľmi útulné a sympatické. Ho-
vorí sa však, že sny treba stále snívať a aj plniť, a čo nie je, môže byť... 
• Čo šikovnú kaderníčku najviac fascinuje na jej práci? 
„Je to tvorenie účesov a tiež farbenie. Veď farby sa aj miešajú, vznikajú 
nové odtiene a nie je to stále to isté. Kozmetické značky vymýšľajú stále 
nové farby. Proste nie je tu núdza o novinky,“ hovorí Marcela Bedecsová.
• Keď sa už človek venuje svojej profesii toľko rokov a ešte ho aj teší, 
nepovažuje ju za prácu, skôr za potešenie. V čom hornosalibskú ka-
derníčku obohacuje? 
„Moja práca sa mi veľmi páči, teší ma, že zákazníci sú spokojní, mám 
dobré odozvy. Keď som mala zatvorené počas materskej dovolenky, 
tak ma stále vyhľadávali,“ skonštatovala mladá kaderníčka. Do tejto 
oázy radosti chodia najviac ženy. Ale ani chlapci či chlapi kvalitný-
mi službami nepohrdnú. Koniec koncov, aj oni sa chcú predsa páčiť... 
Možno neuveríte, niektorí páni chcú byť dokonalí NON-STOP. Pani 
Marcelka totiž prezradila, že má zákazníka, ktorý si k nej chodí účes 
upravovať každý týždeň... Áno, práve chlapov je vraj najjednoduchšie 
ostrihať, stačí im na úpravu asi 15 minút, samozrejme, podľa toho, ako 
veľmi sú nároční. Rada však strihá aj ženy a deti.
• Tvorba účesov je nesmierne zaujímavá činnosť, veď existuje mno-
ho štýlov, módnych trendov. Čo teraz v Horných Salibách letí? 
„Veľmi často sú to svetlé farby, ženy chcú byť blonďaté, čo najsvetlejšie, 
hlavne vyžadujú farbenie vlasov technikou balayage (balejáž). Každá 
ho chce,“ povedala Marcela Bedecsová. Pri tomto štýle ide o zosvetle-
nie vlasov, ktoré vo finálnej úprave vyzerajú akoby slnkom pobozka-
né, takže dosiahnete prirodzenejší vzhľad ako pri klasickom melíri či 
ombré efekte. „V poslednej dobe mám aj veľa tmavovlások, ktoré chcú 
zmeniť vlasy na svetlé a to ide veľmi ťažko. Niektoré dámy dúfajú, že ak 
si farbia viac rokov vlasy na tmavo, že po jednom sedení budú blondí-
ny. To naozaj nejde, treba to postupne, ale dá sa to urobiť. Teraz u mňa 
frčia len svetlé alebo hnedé odtiene vlasov – nič medzitým,“ vyhlásila 
kaderníčka, ktorá zároveň dodáva: „Farbenie je zdĺhavejšie. Pri krát-
kych vlasoch je to raz-dva, pri dlhých to trvá viac. Mám zákazníčku 
s vlasmi po pás, vtedy nanášam farbu aj hodinu. Ak má zákazníčka 
dva rôzne odtiene, je to ešte zložitejšie. Potom nechávam farbu kratšie 
pôsobiť.“ Nanášanie melíru trvá tiež dlhšie, aj o ten je v dnešnej dobe 
záujem. „Chcú najviac svetlý odtieň a mám aj zákazníčky, ktoré po 
dvoch mesiacoch chcú aj tmavšie, tak dofarbujeme tmavý medzi svetlé 
pramene. Melíry sú dnes už rôznych farieb – oranžové, fialové, červe-
né, modré, tyrkysové, no veľmi veľa. Sú aj dúhové melíry, pričom začí-
najú od žltej cez červenú, modrú, ale to už by bolo aj na mňa priveľa, ja 
by som tak ani na ulicu nevyšla,“ vyhlásila úprimne majsterka účesov 
z Horných Salíb. Každá kaderníčka sa asi najviac vyšantí pri tvorbe 
svadobného účesu. Potvrdzuje to aj Marcelka, ktorá však podotkla, že 
o ne dlho nebol záujem. Výpadok svadobného kreovania si vykom-

penzovala nedávno, keď dievčatá učesala na 
„venček“. Medzi účesmi teraz letia zapletané 
vlasy, veľké vlny, aj natočené kučeravé vlasy.
• Hovorí sa, že radikálna zmena účesu sa ne-
udeje len tak, pre nič za nič. Čo podľa Mar-
cely Bedescovej dokáže správny účes s jeho 
nositeľom? 
„Myslím si, že nový účes môže zvýšiť seba-
vedomie, mám pocit, že aj vďaka účesu si je 
najmä žena istejšia vo všetkom,“ reagovala 
kaderníčka z Horných Salíb. Najmä ženy sú 
väčšinou vynaliezavé tvory, ktoré vymýšľa-
jú kadejaké účesy a túžia po tom, aby im ich 
kaderníčky vytvorili na hlave. Sú medzi nami 
také dámy, ktoré si svoje koruny krásy dávajú 
podstrihovať pravidelne, iné zase občas a po-
tom aj tie, ktoré sa chystajú ostatným vytrieť 
zrak  pri rôznych príležitostiach, ako sú hosti-
ny, svadby či promócie.
• A je pravda, že zmena účesu naznačuje 
veľký zvrat v živote? Najčastejšie, ak sa žena 
rozíde s partnerom a potrebuje si vyliečiť 
boľavé srdce, zmení si najmä vtedy účes? 
„Áno, väčšinou je to tak, že keď sa pár rozíde, 
ženy si vtedy často zmenia účes, no... áno, stá-
va sa to,“ potvrdila šikovná kaderníčka.
• Dobrá kaderníčka by mala byť šikovná, 
ale aj slušná psychologička, iste musí občas 
brzdiť predstavy zákazníčok, ktoré sa nie 
vždy zhodujú s jej profesionálnym pohľa-
dom. Ako je to so zákazníčkami, dajú si od 
nej poradiť pri výbere účesu či farby, alebo 
ani nie? 
„Niektoré áno, ale iné sú zaťaté. Niekedy sa 
snažím im niečo vyhovoriť, ale nie vždy to ide,“ zdôverila sa kaderníč-
ka Marcelka, ktorá pri tejto príležitosti spomenula, že má aj také zákaz-
níčky, ktorým sa začnú vlasy vraj rýchlo vymývať a chcú ich dofarbo-
vať každé tri týždne. To je podľa nej zbytočné. Ideálne je vraj vydržať s 
novou farbou aspoň šesť týždňov a, samozrejme, používať šampóny na 
farbené vlasy. Vďaka nim vám budú vaše vlasy žiariť omnoho dlhšie.
• A čo hovorí skúsená kaderníčka na vynález doby suchý šampón? 
„Ja si myslím, že je to dobrá vec. Taká praktická, dokonca, poviem 
pravdu, aj ja ho využívam :). Ale len na chvíľu, najviac ho mám na vla-
soch dva dni. Vlasy sa po jeho použití ľahšie upravujú, ale v konečnom 
dôsledku sú ťažšie,“ vyhlásila vlasová čarodejníčka. Podľa Marcely 
Bedecsovej je pri starostlivosti o vlasy lepšie využívať silu prírodných 
prípravkov, aj keď nie každý dá na prírodu. Dnes sú však v ponuke 
aj rôzne eko, bio kozmetické prípravky. V salóne OLLII jeho majiteľ-
ka vyčarí účes z akýchkoľvek vlasov. Najradšej pracuje s hustejšími, s 
dĺžkou ideálne pod plecia. Pri riedkych je nutné maskovanie redších 
miest. Avšak ani to nie je problém, Marcela Bedecsová vtedy využíva 
rôzne výplne, ktorými dotvorí účes.
• Iste mi dá každá za pravdu, že v kaderníckom kresle si parádne 
oddýchneme a cítíme sa vtedy maximálne luxusne. A tieto chvíľ-
ky si jednoducho nedáme ujsť. Zato účesové umelkyne majú dosť 
práce za celý deň a tak sú aj často unavené. Ako najlepšie zrelaxuje 
majiteľka kaderníctva? 
„Dosť ma bolia ruky aj nohy. Ak mám čas, vyložím si nohy, ale mám 
päťročného syna, ktorý stále niečo potrebuje, takže veľa nerelaxujem. 
Ale dá sa to.“ Okrem toho rada ide so synom do parku, bicyklujú sa 
a aj veľmi rada číta. Stále sa samovzdeláva, nové trendy a inšpirácie 
nachádza na internete a v časopisoch. „Mám rada túto robotu, pre-
cíznosť. Robila som aj v kolektíve, ale nemám rada odfláknutú robotu. 
Veľa je takých kaderníkov, čo robia rýchlo, ale nemá to ten efekt a aj 
to tak vyzerá. Chodia ku mne aj zákazníci od iných kaderníčok, a keď 
vidím, ako sú ostrihaní, bolí ma potom srdiečko. Radšej nech striha-
nie dlhšie trvá, ale nech je to poriadne,“ dodala na záver usmievavá 
kaderníčka Marcelka. Pracovný týždeň v kaderníckom salóne OLLII 
sa začína v utorok a končí sa sobotou. V salóne sa robí na objednávky. 
Otvorené je Po-Pi: 9:00 – 12:00, 12:30 – 16:00 a So: 8:30 – 13:00 hod.

Bc. Zl. Gregorová
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Spomienka na Tibora Kováča, uznávaného 
folkloristu a najmä statočného človeka

Chutné jedlo, výborná obsluha, 
elegantné ubytovacie priestory.

Rozumná cena pre každého!

web:  www.penziondori.sk
kontakt: 0907 779 183

e-mail: info@penziondori.sk
Diakovce 129 (smer obec Tešedíkovo)

Uplynulo 10 rokov od jeho smrti 
a  definitívneho odchodu do nená-
vratna... Tibor Kováč, láskavý a pria-
močiary človek, odborník na pô-
vodnú ľudovú kultúru, folklór, ktorú 
sa snažil udržiavať aktívne medzi 
Šaľanmi prostredníctvom súborov, 
ktoré pracovali pod hlavičkou kul-
túrnej organizácie mesta Šaľa, ktorej 
on šéfoval. Ľudia ho mali veľmi radi 

a s láskou na neho ešte aj dnes spomínajú. Ja sama som vždy 
rada u neho posedela, pretože v jeho kancelárii ako šéfa kultúry 
v Šali alebo neskôr aj v kancelárii 
Centra voľného času v  Šali ne-
bolo nikdy cítiť napätie. Všetko 
zo mňa akoby spadlo, keď sme 
sa začali rozprávať o  bežných 
ľudských veciach, keď sme si vy-
menili názory a pohľady na vý-
chovu detí, na bežné manželské 
problémy, ale aj na rôzne šalian-
ske mestské záležitosti. Jemu sa 
vždy nepáčila pretvárka a ak sa 
niekto prehnane snažil zapáčiť 
„vrchnosti“, ako to hovorieval. 
„Človek má vždy ostať človekom 
a myšlienky má formulovať tak, 
aby tomu iný človek rozumel,“ 
hovoril. „Načo je dobré odrazu 
sa vyvyšovať, akonáhle sa niekto 
dostane do funkcie?“ pýtal sa. 
Tibor bol výborným znalcom 
ľudských pováh, nedelil ľudí, 
ale na druhej strane bol neko-
nečným optimistom a  veril, že 
to dobré v  ľuďoch vždy zvíťa-
zí. Žiaľ, nezvíťazilo a  nezvíťazí. 
Ale on aj tak tomu neprestával 
veriť. (No dnes by bol veľmi 
prekvapený, keby žil a  videl by, 
ako sa veľmi pokazili medziľud-
ské vzťahy – pozn. redaktora.) 
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S láskou vyrobené klobásy, 
šunky, zabíjačkové špeciality 

a ďalšie údené výrobky, urobené 
podľa domácich receptov našich 
predkov, ktoré chutia každému. 

Príďte a ochutnajte!

Diakovce
ul. Hlavná č. 129 , tel.: 0907 779 183

On nevedel robiť intrigy ani ohovárať. Vravel veci na rovinu. 
Mal taký zvučný hlas ako folklorista, tak aj preto ho vždy bolo 
dobre počuť – a keďže bol aj vysoký, tak ho bolo aj dobre všade 
vidieť. Ako jeden z mála ľudí nemal pomýlené ľudské hodnoty 
ani životné priority. Človek, dieťa mali u neho najvyššiu hod-
notu. Ak vedel a  mohol, vždy pomohol. „Vykašli sa na to, už 
zajtra budú ľudia riešiť iné problémy,“ zvykol mi povedať, ak 
ma niečo trápilo. „Dáš si kávu? A  mám aj tresku, ochutnáš?“ 
Hahaha..., áno, takýto bezprostredný, milý a úprimný bol vždy. 
Je  na škodu, že si ho vtedajšie vedenie mesta v Šali tak málo 
všímalo a nie všetky kroky, ktoré sa urobili voči jeho osobe, boli 
v minulosti vždy férové. Po vojne je každý generál, hovorí sa. 
Ale faktom ostáva, že treba vždy robiť tak, aby sme nemuseli 
mať vnútorné výčitky a hryzenie svedomia, či sa urobilo dosť 
pre toho a toho človeka, pre tých a tých ľudí. Či sa nedalo uro-
biť niečo viac alebo niečo iné, čo by 
menej bolelo a  menej ublížilo. Ju-
raj Stern (na snímke), v súčasnosti 
predseda redakčnej rady Galant-
ských novín a  dlhoročný kamarát 
Tibora Kováča, si na neho takto 
spomína: „Ani sa mi nechce veriť, 
že ubehlo 10 rokov od jeho smrti. 
Na zoznámenie a  spoločne trávené 
dni a hodiny si spomínam, akoby to bolo včera. Spoznali sme sa 
dávno, dávno, v časoch, keď sme boli mladí a pekní – dnes už iba 
pekný, aj to sám. Začínali sme pri práci s mládežou, absolvovali 
sme rad súťaží, stretávok, školení a neskôr sme sa zaoberali pro-
fesne aj kultúrou. Sedávali sme v jeho záhrade, v  domčeku na 
Veči či v kancelári v kulturáku, ale často aj u nich doma v Šali. 
Kávu spravil on, ale keď bola doma Hela, tak ona. Dokázali sme 
debatovať hodiny, rozoberať problémy a hľadať riešenia. Bez nich 

nebola debata ukončená. 
Bol človek s  veľkým „Č“, 
zapálený pre vec, telom 
a dušou kultúrnik, folklo-
rista, divadelník. Veľmi 
rád pracoval s deťmi, kto-
ré na neho zbožne hľade-
li. Jeho kamarátsky vzťah 
k  nim bol úžasný. Nebolo 
snáď nikoho, kto by si ho 
neobľúbil. Chodil do Ga-
lanty často pracovne, veľa 
ako prísediaci na súde, 
neobišiel ma a stavil sa na 
obed či kávičku a  cigare-
tku, aj keď iba na chvíľu. Vždy, keď som ho stretol, mal úsmev 
na tvári, no v posledných mesiacoch pred smrťou bolo cítiť, že mizol 
úsmev, choroba umára telo a duša odchádza. Česť jeho pamiatke!“ 
V  roku 2013 Tibor Kováč náhle zomrel, a  to po veľmi ťažkej 
a  vyčerpávajúcej chorobe. Trápil sa, trpel... aj vtedy však boli 
okolo neho najmä jeho najbližší, manželka Helenka, dcérka 
Andrejka a blízki priatelia. Vzácni ľudia od nás odchádzajú po-
tichu, bez falošného divadla, nenápadne... Ostáva však po nich 
obrovská pozitívna energia a nemiznúca spomienka, čo po bez-
charakterných ľuďoch a  hyenách neostáva. To je ten zásadný 
rozdiel medzi dobrým a zlým človekom. Tibor Kováč bol dobrý 
človek, výborný otec, manžel a mal ľudí aj život rád. Veril tomu, 
čo je ľudské, tradičné a pôvodné, a veril, že práve tieto hodnoty 
vždy prežijú. Škoda, že už 10 rokov tu medzi nami nie je. Od-
počívaj v pokoji, drahý priateľ... 

Alena JAŠŠOVÁ,
šéfredaktorka Galantského a Šalianskeho Žurnálu

(text a foto sú zverejnené so súhlasom rodiny)

... s manželkou Helenkou

guľáš mal najradšej...
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Objednávky: kedykoľvek osobne v cukrárni, alebo telefonicky: 

Cukráreň Katica - Horné Saliby - 031/785 2473

• vyhotovíme okuliare na mieru  
z rôznych druhov materiálov

• opravy okuliarov
• doplnky: púzdra, retiazky, utierky, 

lupy, mikroskopy...


